
 

  

 

 

 

 

 

BORG.0002.4.2023          

  

P R O T O K Ó Ł NR LIX/2023 

z LIX SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 25 maja 2023 r. 

 

 

Miejsce obrad: Sala obrad 

Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Szuba   

Rozpoczęcie obrad: godz. 14:00 

Zakończenie obrad: godz. 21:30 

Stan radnych: 14 

Obecnych na sesji: 13 

 

W sesji uczestniczyli: 

1. Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Szuba  
2. Radni: Anna Doberska, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade, Marta 

Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Remigiusz Fijołek 

3. Sławomir Sumka   Wójt Gminy 
4. Katarzyna Sońta   Zastępca Wójta Gminy 
5. Michał Więckiewicz  Sekretarz Gminy 
6. Mariola Sarzyńska  Skarbnik Gminy Stare Babice 
7. Grzegorz Zarychta  Radca Prawny Gminy Stare Babice 
8.   Jacek Kłopotowski  Naczelnik Inwestycji, Zamówień i Funduszy  

Zewnętrznych 
9. Agnieszka Senterkiewicz Naczelnik Wydziału Geodezji i Planowania 

Przestrzennego 
10. Dariusz Michalski  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
11. Joanna Pałyska   Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
12. Piotr Grzelak    Główny specjalista ds. Ochrony Środowiska 
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1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył obrady LIX sesji Rady Gminy Stare Babice, 
stwierdzając, iż w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały. Powitał uczestników sesji. Przypomniał, że 
obrady Rady Gminy są transmitowane na kanale RadniTv. Uczulił, aby nie posługiwać się 
danymi osobowymi. Ponadto z okazji Dnia Matki złożył życzenia uczestniczkom 
posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał, czy są wnioski w sprawie zmiany porządku 
obrad. 

 
Radni nie zgłosili wniosków. 
 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji.  
1. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
2. Przyjęcie protokołów z LVII, LVIII sesji Rady Gminy.  
3. Raport o stanie Gminy Stare Babice za 2022 rok: 

1) prezentacja Raportu o stanie Gminy Stare Babice za 2022 rok; 
2) debata nad Raportem o stanie Gminy Stare Babice za 2022 rok;  
3) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania za rok 2022 dla Wójta Gminy.  

4. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2022 wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2022 r.: 
1) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2022 rok.; 
2) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok; 
3) informacja o stanie mienia Gminy Stare Babice; 
4) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Babice 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Babice za 2022 rok; 

5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok: 
1) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Stare Babice; 
2) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Babice  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 rok; 

3) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta z tytułu 
wykonania budżetu za 2022 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2022 z realizacji 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr III/15/2018 Rady Gminy Stare 
Babice z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  
z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach 
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przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Stare Babice. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Stare Babice na rok 2023. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Stare 
Babice na 2023 rok.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2023-2040. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin Duży i Wierzbin – Obszar Nr 1 dla 
terenów 23MN2,1aCU2, 1K, 4U1, 14KDD, 15KDD i 16KDD. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 
scalenia i podziału nieruchomości położonych w obrębie Borzęcin Mały –kompleks nr 2 
pomiędzy ulicami Kosmowską i Warszawską. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin Duży i Wierzbin – Obszar Nr 2. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części wsi Stare Babice „Sienkiewicza - Zielona”. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części wsi: Wojcieszyn, Zalesie i Borzęcin Duży 
– obszar na północ od ul. Trakt Królewski.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 
położonej we wsi Koczargi Stare. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy gminnej drodze położonej we 
wsi Blizne Łaszczyńskiego. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oddania w trwały zarząd nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Stare Babice Gminnemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji 
Stare Babice. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 
statusu lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzeniu handlu 
w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 
określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej 
w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej w Gminie Stare Babice. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych Babicach za 2022 rok. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji Ogólnopolskiego Programu 
Profilaktycznego Badań Ultrasonograficznych pod nazwą „NIE Nowotworom u dzieci”  
w 2023 roku. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany składu 
osobowego Komisji Rady Gminy. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
26. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
27. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
28. Wolne wnioski i informacje. 
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29. Zakończenie obrad. 
 
2.Przyjęcie protokołów z LVII, LVIII sesji Rady Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Radni otrzymali projekty 
protokołów z LVII i LVIII sesji Rady Gminy. Przewodniczący wskazał, że do protokołów nie 
zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba przeszedł do głosowania za przyjęciem protokołów  
z LVII i LVIII sesji Rady Gminy. 
 

Radni przyjęli protokół z LVII sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, 11 
głosami „za” przy obecności 11 radnych. 

 

Radni przyjęli protokół z LVIII sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, 11 
głosami „za” przy obecności 11 radnych. 

 
3.Raport o stanie Gminy Stare Babice za 2022 rok: 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 4a ustawy  
z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy 
należy rozpatrywanie raportu o stanie gminy oraz podejmowanie uchwały w sprawie 
udzielenia lub nieudzielenia wotum zaufania z tego tytułu. W myśl art. 28aa ust. 1 i 2 w/w 
ustawy Wójt, co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, który 
obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację 
polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy oraz budżetu obywatelskiego. 
Przygotowany przez Wójta raport o stanie gminy jest przedmiotem debaty nad raportem, 
którą kończy przeprowadzenie głosowania nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania.  

 
1) Prezentacja raportu o stanie Gminy Stare Babice za 2022 rok 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił Wójta Gminy o zaprezentowanie raportu  
o stanie Gminy Stare Babice za 2021 rok. 
 
Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że raport dostępny jest w formie elektronicznej na stronie 
internetowej Urzędu. Wójt wyjaśnił, że Raport zawiera szereg informacji oraz wachlarz 
wiedzy z którym każdy mieszkaniec oraz osoba zainteresowana życiem społeczności może 
zapoznać się w sposób przystępny. Następnie Wójt omówił poszczególne działy Raportu. 
Odniósł się do ilości mieszkańców, która wzrosła o 368 w stosunku do roku ubiegłego. 
Przypominał ubiegłoroczne obchody złotych godów realizowane przez Urząd Stanu 
Cywilnego i Dom Kultury. Wskazał, że w Urzędzie Gminy uruchomiono system kolejkowy 
który usprawnił obsługę petentów. Wskazał, że kontynuowane są prace nad upominkiem 
dla babickiego malucha. Przypominał, o setnych obchodach urodzin mieszalniki 
miejscowości Mariew. Przedstawił dane statystyczne w sprawie uchwał Rady Gminy. 
Odniósł się do przyznanych statuetek „Babinicza” przyznawanych osobom szczególnie 
zasłużonych dla Gminy. Podziękował Skarbikowi Gminy, zespołowi finansowemu oraz 
pozostałym pracownikom Gminy za pilnowanie dyscypliny finansów publicznych, rzetelność 
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i prawidłowe prowadzenie ksiąg. Przytoczył dane dotyczące wydatków i dochodów Gminy 
oraz odniósł się do kwestii roszczeń wobec Gminy. Odniósł się do pozyskiwanych funduszy 
zewnętrznych jednocześnie wyrażając nadzieje na szybkie uruchomienie środków  
z Krajowego Planu Odbudowy. Wskazał, że w 2022 r. wartość projektów osiągnęła ponad 85 
mln zł, natomiast wartość dofinansowania była na poziomie ponad 35 mln zł. Środki  
z dotacji celowej w wysokości 13 mln zł pozyskane z funduszy zewnętrznych przeznaczone 
zostały na budowę szkoły w Zielonkach - Parceli. Wójt wyjaśnił, że rok 2022 r. był rokiem 
pełnym wyzwań między innymi w związku z agresją Federacji Rosyjskiej na terytorium 
Ukrainy. Wzrost cen i inflacja oraz odpływ wykwalifikowanej kadry pracowniczej wpłynął na 
inwestycje realizowane na terenie Gminy. Wójt nawiązał również do zrealizowanego 
projektu budowy Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego oraz inwestycji drogowych mających 
miejsce w Gminie. Zrealizowano również budowę hali pneumatycznej  
w Borzęcinie Dużym oraz zakupiono nowoczesny samochód strażacki. Wójt wskazując jak 
duże znaczenie ma kwestia edukacji z zakresu ochrony środowiska podziękował wszystkim 
dyrektorom szkół i Domu Kultury, pracownikom referatu Ochrony Środowiska i działu 
komunalnego. Wójt przypominał również wydarzenie jakim była konferencja organizowana 
przez Urząd Gminy wspólnie z firmą „Eko – Babice” w sprawie wpływu zmian klimatu na 
gospodarkę wodną. Poruszono temat retencjonowania wody na terenie Gminy. Pokłosiem 
spotkania było powstanie mapy zagrożeń oraz sposobu retencjonowania wody na terenie 
Gminy. Podsumowując Wójt Gminy zaznaczył, że rok 2022 r. był rokiem pełnym wyzwań.  
W szczególności związanym z inicjatywami humanitarnymi w związku z konfliktem 
zbrojnym na terenie Ukrainy. Gmina pozyskała wolontariuszy władających biegle językiem 
ukraińskim. Wiele pracy w związku z uchodźcami włożyli pracownicy Urzędu Cywilnego. 
Wiele organizacji włączyło się w pomoc na rzecz uchodźców. Wójt wskazał, że ubiegły rok to 
również rozmowy o „Warszawskiej – BIS”, zwracając uwagę na utrudnienia komunikacyjne 
jakie występują na terenie Gminy w związku z remontami dróg. Podsumowując Wójt 
podziękował pracownikom, którzy przygotowali Raport.  
 

2) Debata nad Raportem o stanie Gminy Stare Babice za 2022 rok 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wyjaśnił, że w debacie biorą udział radni oraz mogą 

zabierać głos mieszkańcy Gminy Stare Babice, którzy w terminie najpóźniej do dnia 

poprzedzającego dzień, na który zwołana została sesja, złożyli pisemne zgłoszenie, poparte 

co najmniej 20 podpisami mieszkańców Gminy. W podanym terminie nie wpłynęło żadne 

zgłoszenie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył debatę nad Raportem o stanie Gminy 
Stare Babice za 2022 rok, jednocześnie prosząc Radnych o zabranie głosu w pierwszej 
kolejności. 
 

Radna M. Pamięta zapytała, czy jest możliwe wskazanie ilości wyświetleń raportu na 

stronie internetowej Urzędu. Radna wskazała, że forma zaprezentowanego raportu 

osobiście odpowiada jej niemniej jednak mieszkańcom może przeszkadzać zbyt duża ilość 

danych liczbowych. Radna wskazała, że raport nie zawiera informacji nt. imprezy sołeckiej 

„Klaudyniada”. Radna zadała pytanie na jakim etapie znajduje się postępowanie w sprawie 

roszczeń wobec firmy SORNO. Radna zaznaczyła, że miniony rok nie był dla niej łatwy. 



Protokół LVI/2023 

 Strona|6 

Radna wskazała, że o wiele rzeczy musiała prosić i dopominać. Następnie Radna wskazała 

przykład polany rekreacyjnej która zdaniem Radnej ostatni raz koszona była w zeszłym 

roku. Radna uważa, że w Gminie za mało było inwestycji takich jak budowa placów zabaw  

i otwartych przestrzeni dla dzieci. Radna wskazała, że wielu mieszkańców Gminy uważa, że 

Wójt inwestuje tylko w miejscowości Zielonki. Radna nawiązała również do wniosków  

o interwencję w sprawie komunikacji miejskiej. Radna poinformowała, że w dniu 

dzisiejszym złożyła pismo w sprawie gospodarki odpadami komunalnymi w związku  

z niejasnymi informacjami jakie otrzymała w tej sprawie. Radna podkreśliła, że nie zgadza 

się z przyjętymi cenami za ścieki i wodę oraz uważa, że ceny można było obniżyć. 

 

Wójt Gminy S. Sumka przypominał, że na Komisji Wspólnej Radna zaniepokoiła się 

zdjęciami zawartymi w Raporcie na których nie było okien w szkole w Zielonkach. Wójt 

wyjaśnił, że nie monitorował liczby wyświetleń Raportu. Wójt wskazał, że jest to Raport dla 

wszystkich którzy chcą się z nim zapoznać. Raport jest na stronie internetowej, 

zamieszczono również informację o nim w newsletterze oraz w mediach 

społecznościowych. Wójt zaznaczył, że zarówno radni jak i sołtysi w ramach swoich działań 

mogą poinformować mieszkańców o możliwości zapoznania się z Raportem. Wójt wskazał 

również, że ma szereg zaplanowanych spotkań z mieszkańcami w celu omówienia 

wszystkich wątpliwości i kwestii pracy Urzędu. Wójt zaznaczył również, że patronował 

imprezie, o której wspominała Radna M. Pamięta. Brak informacji o tym w Raporcie jest 

wynikiem omyłki pisarskiej. W kwestii natomiast roszczeń wobec firmy medycznej SORNO 

wskazał, że proces rozpoczął się w tym roku a co za tym idzie dalsze działania będą 

podejmowane w roku bieżącym. Raport natomiast dotyczy roku 2022. Wójt wyjaśnił, że 

inwestycja w Zielonkach jest dużym obciążeniem dla budżetu i wiąże się również z kosztami 

utrzymania wybudowanego budynku. Dzięki nowemu obiektowi dzieci będą miały więcej 

miejsca jak również możliwość większego funkcjonowania w przestrzeni kulturalniej. Zyska 

również Dom Kultury do którego wejście będzie od sali widowiskowej. Następnie Wójt 

wymienił szereg inwestycji przeprowadzanych na terenie miejscowości Klaudyn. Wójt 

zaznaczył, że nie można twierdzić, że miejscowość Klaudyn jest zapomniana. Wójt wskazał, 

że szkoła w Zielonkach po części odciąża wszystkie miejscowości, bowiem uczęszczają do 

niej również dzieci z innych miejscowości. Wójt wskazał, że w samej miejscowości Klaudyn 

zainwestowano ok. 30 mln zł. W Zielonkach ok. 48 mln, są to porównywalne kwoty.  

W kwestii komunikacji Wójt wskazał, że powołał Zespół ds. komunikacji autobusowej. 

Zakład Transportu Miejskiego ma ograniczone środki finansowe i w związku ze zmianą 

komunikacji autobusowej jaka nastąpiła w miejscowości Klaudyn, Gmina do końca roku 

powinna pokryć koszty w wysokości 200 tyś. zł. Następnie Wójt wskazał, utrudnienia  

i dalsze działania jakie będą prowadzone w celu zwiększenia częstotliwości kursowania linii 

autobusowych na terenie Gminy. Wójt wskazał, na działania dotyczące komunikacji jakie 

podjęła Gmina Grodzisk Mazowiecki. Grodzisk Maz. założył związek międzygminny  

w sprawie komunikacji. Gmina Stare Babice będzie podejmowała rozmowy z Grodziskiem 

Maz. o możliwości realizacji niektórych połączeń komunikacyjnych na terenie Gminy Stare 

Babice. W kwestii wysokości opłat za śmieci i ścieki Wójt wskazał, że wielokrotnie 

wyjaśniano jaka jest przyczyna ustalonych cen. Przeprowadzone audyty wskazują, że ceny 

nie mogą być niższe. Wójt wyjaśnił, że jeśli Radna ma pomysły jak obniżyć opłaty i koszty 
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wcześniej zaciągniętych pożyczek na budowę infrastruktury ściekowej to chętnie tych 

pomysłów wysłucha. Wójt wskazał, że obciążenia związane z budową magistrali 

kanalizacyjnej będą obciążać budżet Gminy przez wiele lat. Na zakończenie Wójt wskazał, 

że Gmina potrzebuje dużych środków finansowych na inwestycje drogowe. Projekty które 

Gmina chciałaby zrealizować takie jak obwodnica Starych Babic czy inwestycja związana  

z ul. Lwowską i Chrzanowskiego to wydatek ok. 30-40 mln zł, sama zaś obwodnica to 

wydatek ok. 70 mln zł. Wójt zaznaczył, że Gmina zabiega o środki z funduszy zewnętrznych 

na realizację projektów.  

 

Radna M. Pamięta wskazała, że nie satysfakcjonuje ją odpowiedź Wójta. Radna wskazała, 

że 4 kwietnia wystosowała interpelacje w sprawie odcięcia mieszkańców Klaudyna od 

Starego Bemowa i dopiero wówczas zdaniem Radnej, działania zostały podjęte. Zdaniem 

Radnej podjęcie decyzji o zaprzestaniu kursowania linii L-6 na terenie miejscowości 

Klaudyn, Janów i Kwirynów przynoszą Gminie oszczędności, jednakże pozbawienie linii L-6 

zostało poczynione kosztem mieszkańców Klaudyna. Następnie Radna wymieniała 

oczekiwania mieszkańców w kwestii inwestycji drogowych i rekreacyjnych. Radna uważa, 

że zakończone inwestycje zrealizowane zostały zbyt późno. Następnie Radna wystąpiła do 

Wójta o wskazanie dwóch argumentów przemawiających za udzieleniem Wójtowi wotum 

zaufania. Radna nawiązała również do zakupionych przez gminę terenów od  

ul. Klaudyńskiej wskazując, że nie są one w żaden sposób przygotowane do ew. korzystania 

z nich przez Mieszkańców, dlatego m.in pełniąc również funkcje Sołtysa, Radna musi na 

własną rękę uzgadniać ewentualną zgodę na zorganizowanie spotkania lub imprezy 

sołeckiej z właścicielami innych prywatnych nieruchomości. Radna zaznaczyła również, że 

teren po zdemontowanym przedszkolu nie został uporządkowany oraz że, pozostawione na 

nim elementy zagrażają bezpieczeństwu mieszkańców. 

 

Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że Radna zadzwoniła do firmy świadczącej usługi w zakresie 

zieleni z uwagami, że nie wykosiła w Klaudynie trawy. Następnie Prezes firmy skontaktował 

się z urzędem w celu udzielenia odpowiedzi czemu Radna kontaktuje się w tej sprawie 

bezpośrednio z firmą. Wójt wyjaśnił, że w takich sytuacja należy kontaktować się z Urzędem 

Gminy. Wójt wskazał, że harmonogram koszenia trawy został zmodyfikowany w związku  

z warunkami atmosferycznymi i mokrymi obszarami trawy. Następnie odnosząc się do linii 

komunikacyjnej L-6, Wójt wskazał linie autobusowe przejeżdżające przez miejscowość 

Klaudyn. Wójt wyjaśnił, że zdjęcie przedmiotowego połączenia autobusowego nie 

przyniosło oszczędności Gminie. Ponadto zamiast linii L-6 do Klaudyna dojeżdża linia 712 

oraz linia Z-12. Wójt wyjaśnił, że linią 712 również mieszkańcy Latchorzewa i Bliznego mogą 

dojechać do pętli na ul. Górczewskiej lub do Ratusza Bemowo. Następnie Wójt odniósł się 

do wypowiedzi Radnej które padły na poprzednim posiedzeniu w kwestii cieknącego dachu  

i brudu w szkole w Starych Babicach. Wójt wyjaśnił, że personel szkoły bardzo dba o 

czystość w szkole. W przypadku jakichkolwiek awarii są one usuwane na bieżąco. Wójt 

wskazał, że Gmina pozyskała 300 tyś. na wymianę okien w sali gimnastycznej. Wójt 

jednocześnie wskazał, że po uzyskaniu koncepcji i wyceny będzie czynił starania by 

pozyskać środki zewnętrzne na budowę nowej hali gimnastycznej w szkole w Starych 

Babicach. Następnie Wójt nawiązał do koncepcji budowy chodnika na ul. Ekologicznej 
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wskazując, że inwestycji nie można było przeforsować w części doprowadzającej do torów 

kolejowych, ponieważ Zarząd Dróg Powiatowych posiada ograniczone możliwości 

finansowe. Natomiast porządkowane i realizowane jest to co jest w obszarze skrzyżowania  

i ul. Zorzy. Wójt wyjaśnił, że nie wszystkie inwestycje mogą być realizowane w jednym 

czasie. Wójt wyjaśnił, że nie chce przekonywać Radnej by udzieliła mu wotum zaufania. 

Wójt wskazał, że to do mieszkańców należy ocena tego jak pełni swój urząd.  

 

Radna M. Pamięta odpowiedziała, że Wójt przekręca jej wypowiedzi. Radna zarzuciła, że 

Wójt wyciąga jej prywatną, służbową prace na rzecz mieszkańców. Radna uważa, że jej 

działania związane z interwencją w sprawie koszenia trawy należy ocenić pozytywnie. 

Radna w imieniu mieszkańców wykonała telefon do Prezesa firmy koszącej trawę. Radna 

uważa, że nieprawidłowo zostały wykonane harmonogramy koszenia trawy jednocześnie 

wskazując, że zostały wydatkowane środki dziesięć razy większe niż w 2021 roku.  

 

Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że Radna nie powinna wykonywać telefonów do 

właściciela firmy, która kosi trawę. Wójt podkreślił, że harmonogram został zmieniony ze 

względu warunki pogodowe. Wójt wskazał, że dyskusja toczy się nad Raportem o stanie 

Gminy za 2022 i nie dotyczy sytuacji z dnia wczorajszego. Wójt poprosił Radną by  

w przypadku wątpliwości co do działania osoby, referatu lub firmy wykonującej usługi 

kontaktowała się z nim lub z jego Zastępcą. Wójt wskazał, że w związku ze wzrostem cen, 

ceny usług firmy koszącej trawę również wzrosną. 

 

Radna M. Pamięta wskazała, że rozmowa z właścicielem firmy zajmującej się zielenią w 

Gminie była bardzo merytoryczna, rzeczowa i kulturalna. Radna wskazała, że mogłaby 

jeszcze raz zadzwonić, ale ze względu na szacunek nie zrobi tego. Radna wskazała, że dla 

niej 10 mln to dużo pieniędzy, jednocześnie dodając, że jest to 550 tys. przeznaczonych na 

odtworzenie placu zabaw na polanie rekreacyjnej i 2,5 mln zł które Wójt przeznaczył na 

Stare Babice. 

 

Radny J. Piętocha wskazał, że jest zniesmaczony dyskusją jaka się toczy. Uważa, że jeśli 

Radna M. Pamięta ma jakieś uwagi do raportów przedstawianych na komisjach to powinna 

przedstawić je w sposób zwięzły. Wypowiedzi Wójta natomiast powinny być krótkie. 

 

Kierownik RGK D. Michalski poprosił p. K. Lisiaka zajmującego się utrzymaniem zieleni  

w Gminie o zabranie głosu. 

 

Inspektor Gospodarki Komunalnej K. Lisiak przedstawił koszty związane z wykonywaniem 

usług firmy koszącej trawę. Wskazał, że umowa z firmą wykonującą usługi zawarta została 

na okres 3 lat.  Wskazał, że średni koszt wykonywanych przez firmę usług wynosi 2,5 mln zł. 

Wskazał, że umowa dotyczy nie tylko zieleni, ale również małej architektury, kwestii 

ścieków przykrawężnikowych oraz zakupu wielu urządzeń. Wskazał również, że koszty 

koszenia trawy na terenach, o których mówiła Radna M. Pamięta są mniejsze od ustalonej 

wcześniej stawki i wynoszą 0,18 gr za m2. Wyjaśnił, że w porównaniu z ubiegłymi latami 

areał podlegający koszeniu trawy systematycznie wzrasta. Podkreślił, że aktualnie 
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wykaszane są większe tereny za mniejszą stawkę. Zaznaczył również, że w chwili obecnej 

Gmina dokonuje zakupu roślin po dużo niższych cenach. Ponadto w cenach zakupu  

i posadzenia drzewa uwzględniona jest 3 letnia gwarancja. 

 

Radna M. Pamięta podziękowała za udzielenie informacji oraz poinformowała, że 

wyjaśnienia w tej sprawie otrzymała w dniu wczorajszym. 

 

Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że w przypadku jakichkolwiek pytań w sprawie 

poszczególnych miejscowości należy kontaktować się z p. Krystianem Lisiakiem. 

 

Radny M. Starnowski zapytał Radną czemu zadaje pytania w kwestii zieleni, jeśli 

odpowiedz w tej sprawie otrzymania w dniu wczorajszym. 

 

Radna M. Pamięta odpowiedziała, że nie będzie udzielać odpowiedzi na pytanie Radnego 

M. Starnowskiego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej  

o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej 

 

Radna D. Zwolińska zapytała czy w związku z faktem odczytania wniosku na wczorajszej 

Komisji Wspólnej ponownie ma zaprezentować wniosek. 

 

Radca Prawny G. Zarychta wskazał, że wystarczy przeczytanie stanowiska Komisji 

Rewizyjnej. Stanowisko Komisji otrzymali w formie pisemnej wszyscy Radni Gminy Stare 

Babice. 

 

Radna D. Zwolińska odczytała stanowisko, wskazując, że Komisja Rewizyjna nie wnosi 

zastrzeżeń do udzielenia Wójtowi Stare Babice wotum zaufania. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, że wszyscy zgadzają się, że w 

Gminie przeprowadza się wiele inwestycji. Radna wymieniła niektóre inwestycje 

przeprowadzone w Gminie. Następnie Radna zaznaczyła, że na terenie Blizne Jasińskiego 

nie są przeprowadzane inwestycje. Radna wskazała, że pomiędzy ulicą Piotra Skargi i 

Kościuszki oraz ulicami Staffa i Grzesiuka nie ma wykonanej infrastruktury kanalizacyjnej. 

Radna wskazała, że inwestycja ta przekładana była kilka razy. Radna zapytała czy znany jest 

już konkretny termin wykonania tej inwestycji. Radna wskazała również, że został 

zakupiony teren stawu przy ulicy Zagłoby, niemniej jednak warunki podpisanej umowy nie 

zostały spełnione.  Nie powstała instalacja wodno – kanalizacyjna oraz przepompownia. 

Następnie Radna przytoczyła treść SMS-ów otrzymanych od mieszkańców Blizne 

Jasińskiego. 

 

Naczelnik WIZiF J. Kłopotowski odpowiedział, że w kwestii inwestycji w zakresie sieci 

wodociągowo – kanalizacyjnej przy ul. P. Skargi i terenu pomiędzy ulicą T. Kościuszki i M. 

Reja informacja na ten temat była już dawno przekazywana. Umowy zawarte zostały 28 
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grudnia 2022 r. natomiast termin realizacji tych inwestycji to 390 dni od dnia zawarcia 

umowy, czyli styczeń 2024 roku. Wskazano, że w pierwszej kolejności wykonywana będzie 

sieć wodociągowo – kanalizacyjna wraz z przepompownią, natomiast w drugiej kolejności 

inwestycja wykonywana będzie od ulicy Piotra Skargi.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, że są opóźnienia w realizacji 

inwestycji bowiem na terenie poscaleniowym kanalizacja miała zostać wykonana dużo 

wcześniej.  

 

Naczelnik WIZiF J. Kłopotowski odpowiedział, że zakładając terminy wcześniej trzeba brać 

pod uwagę wykonanie projektu, uzgodnienie, uzyskanie warunków do przyłączenia sieci 

energetycznej. Wskazał, że terminy na wykonanie przyłączy mogą trwać rok lub dwa lata. 

Naczelnik wyjaśnił, że nie ma możliwości zaplanowania realizacji inwestycji z jednodniową 

czy tygodniową dokładnością. Zaznaczył, że inwestycje zostaną zrealizowane. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska odpowiedziała, że realizacja inwestycji 

następuje z opóźnieniem. Radna wskazała jednocześnie, że trawa na Arena Blizne została 

bardzo dobrze wykoszona oraz że od wczoraj postawiona została bardzo ładna wiata 

przystankową na przystanku szkolnym. Radna zaapelowała o kulturalne korzystanie z wiaty 

przystankowej. 

 

Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że Gmina przeznacza na służby ponadnormatywne ponad 

45 tyś. Wójt poprosił również o zgłaszanie miejsc, w których brakuje funkcjonariuszy policji 

lub straży gminnej. Następnie Wójt odniósł się do inwestycji na terenach wokół stawu. 

Wskazał, że prawo nie zostało naruszone, warunki ugody nie zostały zanegowane i nadal 

prowadzone są rozmowy z byłym właścicielem terenu, z którym Gmina nie jest w sporze. 

Wójt zaznaczył, że na inwestycje pozyskano środki zewnętrzne. Wójt wyjaśnił, że teren 

wokół stawu jest trudny, podmokły i wykonanie na jego terenie inwestycji może odbyć się w 

odpowiednim czasie. Wójt zaprasza w ramach prac Komisji Rewizyjnej lub Gospodarczej do 

prześledzenia choćby jednej inwestycji by uświadomić sobie jak wiele pracy należy wykonać 

by dokonać formalności. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że w poniedziałkowej debacie nt. Raportu 

stwierdzono błędy które zostały skorygowane. Radni otrzymali korektę Raportu. 

Przewodniczący zapytał czy błąd z Raportu nie został powielony w raportach finansowych. 

 

Skarbnik Gminy M. Sarzyńska odpowiedziała, że sprawozdania finansowe i budżetowe 

zawierają dane spójne z Raportem o stanie Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał, czy dokonano korekty sprawozdań 

finansowych w związku z korektą Raportu. 

 

Skarbnik Gminy M. Sarzyńska odpowiedziała, że sprawozdania RB-28S dotyczące 

wydatków budżetowych Gminy zawierają dane spójne z Raportem. 
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zapytał o sprawozdania finansowe które 

otrzymali Radni. 

 

Skarbnik Gminy M. Sarzyńska odpowiedziała, że sprawozdania finansowe zawierały dane 

spójne z Raportem o stanie Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba dopytał, czy dane były spójne z pierwotna wersją 

Raportu czy z aktualną wersją. 

 

Skarbnik Gminy M. Sarzyńska odpowiedziała, że sprawozdania zawierają dane spójne  

z korektą, która została przedłożona Radnym. 

 

Wójt Gminy S. Sumka wyjaśnił, że korekta odnosiła się do Raportu, gdzie w wersji 

graficznej przy sołectwie zamieszczono nieprawidłową kwotę. W wersji opisowej zadania 

zostały prawidłowo ujęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wyjaśnił, że uchwałę o udzieleniu Wójtowi wotum 
zaufania Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady Gminy. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu Wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne  
z podjęciem uchwały o nieudzielenie Wójtowi wotum zaufania.  

  

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr XIX/623/2023  - w sprawie wotum zaufania za rok 2022 dla Wójta 

Gminy.  
- podjęta została w głosowaniu jawnym 8 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 3 
głosami „wstrzymującymi się”, przy obecności 13 radnych:  
(„Za” głosowali: Lucyna Skrzeczkowska, Jerzy Piętocha, Jadwiga Wasiak, Anna 
Doberska, Kazimierz Lade, Michał Starnowski, Dariusz Sobczak, Remigiusz Fijołek; 
„przeciw”: Marta Pamięta, Paweł Karczmarek; „wstrzymali się” Dorota Zwolińska, 
Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska). 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba ogłosił, że w wyniku głosowania podjęto uchwałę  
w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Stare Babice za 2022 rok. 

 

4.Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2022 wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2022 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy  
o finansach publicznych organ stanowiący rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe 
jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu,  
w terminie do 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. Zgodnie z ustawą  
o finansach publicznych organ uchwałodawczy zatwierdza dwojakiego rodzaju 
sprawozdania: Sprawozdania z wykonania budżetu, a więc sprawozdania, o którym mowa  
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w ustawie o finansach publicznych oraz sprawozdania finansowego. Dopuszcza się podjęcie 
jednej uchwały, z której wynika, że oba sprawozdania zostały przez radę rozpatrzone  
i zatwierdzone – uchwałę podejmuje się w głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 

1) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2022 rok. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania finansowego za 2022 rok. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

2) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2022. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2022. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

3) Informacja o stanie mienia Gminy Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję o stanie mienia Gminy Stare 
Babice. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

4) Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Babice 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Babice za 2022 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że sprawozdanie z wykonania budżetu 
zostało pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową, co znalazło swój 
wyraz w uchwale Nr 3.e./239/2023 Składu Orzekającego z dnia 24 kwietnia 2023 roku.  
W ocenie Składu Orzekającego opiniowane sprawozdanie spełnia wymogi wynikające  
z obowiązujących przepisów prawa i jest dobrym źródłem informacji o wykonaniu budżetu 
Gminy Stare Babice za 2022 rok. Wydając opinię Skład Orzekający dokonał oceny 
sprawozdania pod względem kryterium jego zgodności z prawem, natomiast ocena działań 
Wójta w zakresie stopnia realizacji budżetu oraz gospodarności i celowości przy 
wykonywaniu budżetu, należy do organu stanowiącego Gminy Stare Babice. Radni 
otrzymali uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad uchwałą Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
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wniosek, o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie „za” w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LIX/624/2023  -w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
za rok 2022.  

- podjęta została w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciw” przy obecności 13 radnych. 
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Krzysztof Szuba, Remigiusz Fijołek, Jerzy Piętocha, 
Dorota Zwolińska, Anna Doberska, Dariusz Sobczak, Kazimierz Lade, Jadwiga Wasiak, 
Michał Starnowski, Lucyna Skrzeczkowska; „wstrzymali się”: Marta Pamięta, Paweł 
Karczmarek). 
 

5.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zgodnie z art. 271 ust. 1 o finansach 
publicznych organ stanowiący jednostki samorządu podejmuje uchwałę w sprawie 
absolutorium dla Wójta po zapoznaniu się z: 
- sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy; 
- sprawozdaniem finansowym; 
- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
- informacją o stanie mienia gminy; 
- stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. 
Rada Gminy może żądać przedłożenia przez wójta dodatkowych wyjaśnień odnoszących się 
do w/w dokumentów. Zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym, uchwałę  
w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. Rada dokonując oceny wykonania budżetu powinna czynić to  
w sposób kompleksowy, odnosząc się do całości wykonania planu finansowego, jakim jest 
budżet, nie zaś koncentrować się jedynie na wybranych elementach. Zgodnie  
z ukształtowanym orzecznictwem nieudzielenie absolutorium z przyczyn innych niż z tytułu 
wykonania budżetu stanowi istotne naruszenie prawa.  
 

1) Przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Radni otrzymali wniosek Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Stare Babice, wniosek został 
przekazany w materiałach na sesję. Następnie Przewodniczący poprosił Radną D. Zwolińską 
o zaprezentowanie wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
Radna D. Zwolińska odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Babice  
w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Stare Babice z tytułu wykonania budżetu za rok 
2022. Komisja Rewizyjna wniosła o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Stare Babice. 
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Wniosek w sprawie Komisja podjęła jednogłośnie. 
 

2) Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Babice  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2022 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że Radni otrzymali uchwałę Nr 
3.f.1/116/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 23 maja 2023 r. 
w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Babice w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice za 2022 rok. Opinia jest pozytywna.   
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba K. Szuba zapytał czy Pan Wójt chciałby 
ustosunkować się do opinii Komisji Rewizyjnej i Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. 
 

Wójt Gminy Stare Babice nie zabrał głosu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję i zapytał, czy Radni mają pytania. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej 
i przygotowanym projektem Uchwały, podda pod głosowanie rozstrzygnięcie o treści: 
„udziela Wójtowi Gminy Stare Babice absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 
2022” 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/625/2023  - w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2022. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosów „przeciw” przy obecności 13 radnych.  
(„Za” głosowali: Dariusz Sobczak, Jerzy Piętocha, Krzysztof Szuba, Michał Starnowski, 
Ewa Kawczyńska, Remigiusz Fijołek, Lucyna Skrzeczkowska, Anna Doberska, Jadwiga 
Wasiak, Kazimierz Lade, Dorota Zwolińska; „wstrzymali się” Marta Pamięta, Paweł 
Karczmarek). 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba ogłosił, że zgodnie z wynikiem głosowania Rada 
Gminy udzieliła Panu Wójtowi absolutorium z tytułu wykonania Budżetu Gminy za 2022r.  
 
Radna A. Doberska złożyła wniosek formalny w sprawie zdjęcia z porządku obrad uchwały  
w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej we wsi Koczargi Stare (pkt 16 
porządku obrad).  
 
Radca Prawny G. Zarychta wyjaśnił, że wniosek formalny może być złożony na każdym 
etapie posiedzenia. Należy przeprowadzić głosowanie w zakresie zdjęcia z porządku obrad 
przedmiotowego punktu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał wniosek formalny pod głosowanie. 
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Wniosek został przyjęty 13 głosami „za” w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że zgodnie z decyzją Rady punkt 16 
porządku obrad został zdjęty z posiedzenia. Jednocześnie Przewodniczący zaznaczył, że 
kolejne punkty posiedzenia zmieniają kolejność. 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2022  
z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zgodnie z zapisem art. 5a ust. 3 ustawy  
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, organ 
wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, nie później niż do dnia 31 maja każdego 
roku, jest obowiązany przedłożyć organowi stanowiącemu jednostki samorządu 
terytorialnego oraz opublikować w Biuletynie Informacji Publicznej sprawozdanie  
z realizacji programu współpracy za rok poprzedni. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek 
o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty 13 głosami „za” w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LIX/626/2023  - w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2022  

z realizacji programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego.  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska). 

 
7.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr 3/15/2018 Rady Gminy Stare 
Babice z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  
z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Stare Babice. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że punktem wyjścia dla ustalania opłat za 
wychowanie przedszkolne w gminach są przepisy zawarte w art. 52 ust. 1-4 ustawy z dnia 27 
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października 2017 roku, z których wynika, że Rada Gminy określa wysokość opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat. Uwzględniając 
powyższą regulację opublikowano Obwieszczenie Ministra Edukacji i Nauki z dnia 1 marca 
2023 r. w sprawie wysokości wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego. Obwieszczenie umożliwia gminom pobieranie 
wyższych opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego, o wskaźnik waloryzacji. 
Przepisy te rekompensują jednostkom samorządu terytorialnego znaczny wzrost 
wykonywania spoczywających na nich zadań oświatowych. Uwzględniając ww. wskaźniki 
zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek 
o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zgłosił autopoprawkę do uchwały w części 
dotyczącej daty uchwały. Projekt uchwały zawierał omyłkę pisarską w postaci 
nieprawidłowej nazwy miesiąca. Zamiast 25 kwietnia 2023 r. winno być 25 maja 2023r. 

 

Radca Prawny G. Zarychta wskazał, że jeśli w projekcie uchwały jest błędna data nie należy 
traktować jej jako omyłki. Należy zgłosić autopoprawkę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zgłosił autopoprawkę do uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LIX/6272023  - zmieniająca Uchwałę nr 3/15/2018 Rady Gminy Stare 

Babice z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie określenia 
wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego  
w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych  
w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę 
Stare Babice. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska). 

 

8.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Stare Babice na rok 2023. 
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Przewodnicząc Rady Gminy K. Szuba wskazał, zgodnie z art. 11a ustawy o ochronie 
zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. w uchwale w § 10 ust. 2 usunięto zapis dotyczący 
dokarmiania kotów wolno żyjących „w sytuacjach, gdy brak takiego dokarmiania będzie 
mógł spowodować poważne, negatywne skutki dla zdrowia zwierząt”. Ponadto  
w §14 ust. 2 w tabeli przedstawiającej wysokość środków przeznaczonych na realizację 
poszczególnych zadań programu dopisano pkt 11 dotyczący zapewnienia miejsca  
w gospodarstwie rolnym dla zwierząt gospodarskich. Niniejsza uchwała dostosowuje prawo 
miejscowe do obowiązujących przepisów. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LIX/628/2023  - zmieniająca uchwałę w sprawie programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Stare Babice na rok 2023 

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 0 głosach „przeciw”, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska, „wstrzymała się” 
Marta Pamięta). 

 
9.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Stare 
Babice na 2023 rok.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że projekt uchwały zakłada zmianę kwoty 
planowanych dochodów i wydatków budżetu. Na wspólnym posiedzeniu Komisji Radni 
otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólny posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LIX/629/2023  - w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Stare 

Babice na 2023 rok. 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska). 

 

10.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2023-2040. 

 

Przewodniczący rady Gminy K. Szuba wskazał, że w związku ze zmianą budżetu Gminy 
Stare Babice na rok 2023, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2023 -2040. Na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólny posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LIX/630/2023  - w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stare Babice na lata 2023-2040. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 0 głosach „przeciw”, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska, Marta Pamięta, 
„wstrzymał się” Jerzy Piętocha). 

 

11.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin Duży i Wierzbin – Obszar Nr 1 
dla terenów 23MN2,1aCU2, 1K, 4U1, 14KDD, 15KDD i 16KDD.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego części wsi Borzęcin Duży i Wierzbin – Obszar Nr 1 dla terenów 
23MN2,1aCU2, 1K, 4U1, 14KDD, 15KDD i 16KD, sporządzony został na podstawie uchwały 
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Nr 40/408/14 Rady Gminy Stare Babice z dnia 4 września 2014 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin 
Duży i Wierzbin oraz uchwały Nr 18/174/2020 Rady Gminy Stare Babice z dnia 27 lutego 
2020 r. zmieniającej uchwałę Nr 40/408/14 Rady Gminy Stare Babice z dnia 4 września 
2014r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części wsi Borzęcin Duży i Wierzbin z uwzględnieniem postanowienia 
Rozstrzygnięcia Nadzorczego Nr WNPI.4131.269.2022.AK Wojewody Mazowieckiego z dnia 
3 listopada 2022 r. Uwzględniając aspekty środowiskowe, ustalenia planu nie zakłócą ładu 
przestrzennego ani zrównoważonego rozwoju, który jest podstawą działań Gminy Stare 
Babice. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LIX/631/2023  - w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin Duży 
i Wierzbin – Obszar Nr 1 dla terenów 23MN2,1aCU2, 1K, 
4U1, 14KDD, 15KDD i 16KDD. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska). 

 

12.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 
scalenia i podziału nieruchomości położonych w obrębie Borzęcin Mały – kompleks  
nr 2 pomiędzy ulicami Kosmowską i Warszawską. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że w dniu 5 maja 2022 r. Rada Gminy Stare 
Babice uchwałą nr 45/492/2022 przystąpiła do scalenia i podziału nieruchomości położonych 
w obrębie Borzecin Mały – kompleks 2. Zmiana załącznika nr 1 uchwały nr 45/492/2022 
Rady Gminy Stare Babice z dnia 5 maja 2022 r. polega na włączeniu do obszaru scalenia  
i podziału na wniosek właściciela całej działki. Włączenie do scalenia i podziału 
przedmiotowej działki w całości pozwoli na połączenie planowanej drogi gminnej 6KDD  
z ulicą Warszawską. Wobec powyższego uległy zmianie granice obszaru scalenia i podziału 
na mapie ewidencji gruntów stanowiącej zmieniany załącznik nr 1. Projekt uchwały został 
omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem Uchwały. 
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Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/632/2023  - zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do scalenia  

i podziału nieruchomości położonych w obrębie Borzęcin 
Mały –kompleks nr 2 pomiędzy ulicami Kosmowską  
i Warszawską. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 0 głosach „przeciw”, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska, Marta Pamięta, 
„wstrzymał się” Jerzy Piętocha). 

 

13.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin Duży i Wierzbin – Obszar Nr 2. 
 
Przewodniczący rady Gminy K. Szuba wskazał, że na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, art. 20 ust. 1 i art. 67a ustawy z dnia 27 
marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin 
Duży i Wierzbin, stwierdzając brak naruszenia ustaleń „Studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Stare Babice”, Rada Gminy Stare 
Babice uchwala, „Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin 
Duży i Wierzbin – Obszar Nr 2”. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu 
Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/633/2023  - w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Borzęcin Duży 
i Wierzbin – Obszar Nr 2. 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 0 głosach „przeciw”, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska, Marta Pamięta, 
„wstrzymał się” Jerzy Piętocha). 

 
14.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części wsi Stare Babice „Sienkiewicza - Zielona”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 i art. 40 
ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz  
art. 20 ust. 1 i art. 28 ust. 2 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym oraz Uchwały Nr 17/163/16 Rady Gminy Stare Babice z dnia 21 kwietnia 2016 
r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części wsi Stare Babice „Sienkiewicza - Zielona”, po stwierdzeniu, że 
niniejszy plan nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stare Babice, uwzględniając postanowienia Rozstrzygnięcia 
Nadzorczego Wojewody Mazowieckiego z dnia 30 marca 2023 r., uchwala się, miejscowy 
plan zagospodarowania przestrzennego części wsi Stare Babice „Sienkiewicza–Zielona”, 
zwany dalej „planem”.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zaznaczył, że do projektu uchwały zgłoszono 
szereg uwag, następnie skierował się do radcy prawnego o udzielenie odpowiedzi czy 
głosowanie w sprawie uwag można przeprowadzić blokowo. 

 

Radca Prawny G. Zarychta odpowiedział, że organy nadzoru nie kwestionują takiej formy 
głodowania. Ponadto zgodnie z aktualną doktryną orzecznictwa taka forma głosowania jest 
dopuszczalna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał pod głosowanie wniosek o wyrażenie zgody 
w zakresie głosowania wszystkich uwag do uchwały w jednym głosowaniu. Przewodniczący 
przypomniał, że aby przegłosować uwagi Radni muszą zagłosować jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał pod głosowanie wniosek o podtrzymanie 
nieuwzględnienia wszystkich uwag zawartych w załączniku do omawianej uchwały. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/634/2023  - w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Stare Babice 
„Sienkiewicza - Zielona”. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska). 

 
15.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi: Wojcieszyn, Zalesie  
i Borzęcin Duży – obszar na północ od ul. Trakt Królewski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że tereny objęte uchwałą o przystąpieniu 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego objęte są 
ustaleniami czterech miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Zgodnie  
z obowiązującymi planami, przedmiotowy obszar jest częściowo przeznaczony pod 
zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, a częściowo stanowi on teren rolny bez prawa 
zabudowy z rozproszonymi terenami zabudowy zagrodowej. Przeznaczenie terenów 
rolnych pod zabudowę pozwoli na stworzenie jednego, spójnego pod względem 
przeznaczenia terenu, a w efekcie doprowadzi do polepszenia ładu przestrzennego w tym 
rejonie. Zmiana obecnego przeznaczenia jest zgodna ze studium oraz wolą mieszkańców, 
wyrażaną licznymi wnioskami złożonymi do Urzędu Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna J. Wasiak zapytała jak duży obszar objęty został przedmiotową uchwałą. Radna 
zapytała czy jest to obszar do ropociągu i czy obejmuje również obszar za ropociągiem.  
 
Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz odpowiedziała, że obszar objęty projektem zmiany planu 
jest do ropociągu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/635/2023  - w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
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planu zagospodarowania przestrzennego części wsi: 
Wojcieszyn, Zalesie i Borzęcin Duży – obszar na północ od 
ul. Trakt Królewski. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 0 głosach „przeciw”, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska, Marta Pamięta, 
„wstrzymał się” Jerzy Piętocha). 

 

16.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy gminnej drodze położonej 
we wsi Blizne Łaszczyńskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że w wyniku podziałów nieruchomości 
położonych we wsi Blizne Łaszczyńskiego zostały wydzielone działki ewidencyjne, które 
użytkowane są, jako dojazd do okolicznych firm. Zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego działki stanowią gminną drogę o symbolu 3-KDL (droga 
lokalna). Nazwanie drogi jest niezbędne w celu nadania punktów adresowych zapewniając 
ich czytelną identyfikację w terenie. Z wnioskiem o nadanie nazwy ulicy Granitowa w Blizne 
Łaszczyńskiego wystąpili właściciele sąsiadujących z drogą nieruchomości. Nazwa ulicy 
Granitowa nie występuje na terenie Gminy Stare Babice. Projekt uchwały został omówiony 
na wspólny posiedzeniu Komisji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/636/2023  - w sprawie nadania nazwy gminnej drodze położonej we 

wsi Blizne Łaszczyńskiego. 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska). 

 
17.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oddania w trwały zarząd nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Stare Babice Gminnemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji 
Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9  
lit. „a” i „h” ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do właściwości rady 
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gminy należy m. in. podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, 
przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zasad nabywania, zbywania  
i obciążania nieruchomości, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej oraz wyposażania 
w majątek gminne jednostki organizacyjne. Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu  
i Rekreacji Stare Babice złożył wniosek o oddanie w trwały zarząd m. in. nieruchomości 
zlokalizowanych na działkach położonych we wsi Zielonki-Parcela. Przekazanie 
nieruchomości w trwały zarząd przyczyni się do lepszego korzystania z przekazanego 
majątku i prowadzenia działalności statutowej oraz ureguluje stan prawny przekazanej 
nieruchomości zgodnie z aktualnym stanem faktycznym. W przedstawionym stanie rzeczy 
podjęcie uchwały jest uzasadnione. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna L. Skrzeczkowska rozumie, że największy prostokąt zaznaczony na mapce to hala 
GOSiR-u. Jednocześnie Radna zapytała o charakter dwóch mniejszych obiektów 
zaznaczonych na mapce. 
 
Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz potwierdziła, że duży prostokąt na mapce to hala 
sportowa i siedziba GOSiR. Na północy znajdują się bieżnia i boisko. Fragment w kształcie 
litery „ł” to budynek gospodarczy.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zadał pytanie o skutki finansowe związane  
z przekazaniem w trwały zarząd nieruchomości wymienionych w uchwale. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że regulacja pociąga za sobą skutki finansowe.  
W ramach budżetu Gmina dofinansowuje GOSiR w celu jego utrzymania i dbania o obiekt.  
W ramach zarządu również dyrektor będzie musiał o te obiekty dbać. W kwestii hali została 
ona przekazana prawidłowo. W ramach kolejnego sezonu Wójt wskazał, że harmonogram 
korzystania z obiektu będzie ustalony w taki sposób by wszyscy, zarówno stowarzyszenia 
jak i rodzice z dziećmi mogli spokojnie korzystać z obiektu. 
 
Radny D. Sobczak poprosił o rozszerzenie pojęcia „trwały zarząd na czas nieoznaczony”.  
 
Radca Prawny G. Zarychta odpowiedział, że trwały zarząd jest formą władania przez 
jednostki organizacyjne gminy mieniem gminy. Jest to instytucja zarezerwowana tylko  
i wyłącznie dla jednostek organizacyjnych gminy, które nie maja osobowości prawnej takie 
jak szkoły, GOPS, GOSiR. Trwały zarząd uregulowany jest w ustawie o gospodarce 
nieruchomościami i jest zbliżony do formy dysponowania nieruchomością niemalże jak 
właściciel. Może zarządzać umowy, może wynajmować i podnajmować część tego mienia. 
Trwały zarząd może być ustanowiony na czas określony lub nieokreślony. Decyzja 
administracyjna o ustanowieniu trwałego zarządu zależeć będzie od treści uchwały jaką 
podejmą Radni. Radca zaznaczył, że nie ma niebezpieczeństwa w ustanowieniu trwałego 
zarządu na czas nieokreślony, ponieważ w każdej chwili właściciel, czyli Gmina może okres 
trwałego zarządu skrócić. Ustanowienie trwałego zarządu na czas nieokreślony oznacza, że 
będzie on trwał tak długo, aż Gmina nie zdecyduje się wygasić trwałego zarządu. 
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 
radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/637/2023  - w sprawie oddania w trwały zarząd nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Stare Babice Gminnemu 
Ośrodkowi Sportu i Rekreacji Stare Babice. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska). 

 
18.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 
statusu lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że w związku z prowadzonym 
postępowaniem administracyjnym dotyczącym pozbawienia gruntów charakteru 
ochronnego lasu, Starosta Warszawski Zachodni pismem z dnia 5 kwietnia 2023 r. oraz 
pismem z dnia 28 kwietnia 2023 r. dotyczącymi działek we wsi Stanisławów zwrócił się do 
Rady Gminy Stare Babice o wyrażenie opinii w sprawie pozbawienia charakteru ochronnego 
lasu. Należy podkreślić, że grunty leśne przeznaczone na cele nieleśne, stanowiące 
przedmiot wniosku; nie są terenem wpisanym do rejestru zabytków, nie występują również 
na nim zabytki wpisane do wojewódzkiej ewidencji zabytków, jak i gminnej ewidencji 
zabytków. Grunt do zmiany przeznaczenia na cele nieleśne nie jest położony w granicach 
strefy ochrony konserwatorskiej dla zabytku archeologicznego, nie znajdują się na nim 
pomniki przyrody, stanowiska dokumentacyjne ani użytki ekologiczne. Ponadto grunt 
leśny, objęty wnioskiem, nie stanowi własności Skarbu Państwa. Projekt uchwały został 
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny K. Lade wyraził nadzieję, że w przypadku zdjęcia charakteru ochronnego lasów, 
drzewa wycinane będą jedynie pod zabudowę. Radny wskazał, że na terenie Gminy Izabelin 
są możliwości wybudowania domów w ścisłym lesie w taki sposób, że nawet ogrodzenia są 
wykonane w taki sposób, że drzewa nie są wycinane. 
 
Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz odpowiedziała, że w przypadku zniesienia przez Starostę 
charakteru lasów ochronnych nieruchomości, następnie to Marszałek musi przeznaczyć te 
grunty na cele nieleśne, by Gmina mogła przystąpić do procedury planistycznej. Zgodnie ze 
Studium, teren ten przeznaczony jest pod zabudowę MN4. To oznacza, że normatyw 
nowoutworzonej działki wynosi 3 tyś. m2, powierzchnia biologicznie czynna zaś 80%. Jeżeli 
właściciel uzyska pozwolenie na budowę, wówczas występuje do Starosty o zgodę na 
wycinkę drzew niemniej jednak 80% powierzchni działki nadal pozostaje biologicznie 
czynna. Następnie naczelnik wskazała, że radni otrzymali podczas przerwy w obradach 
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mapkę, na której zaznaczone są przedmiotowe nieruchomości. Jeżeli radni wyrażą dziś 
opinię na zdjęcie lasów ochronnych to będzie to dotyczyć terenu zaznaczonego na mapce 
kolorem zielonym. Przytoczyła powierzchnie omawianych nieruchomości. Następnie 
Naczelnik wyjaśniła, że opinia Rady Gminy wyrażona w formie uchwały zostanie przekazana 
do Starosty Powiatu Warszawskiego Zachodniego. Zdjęcie ochronności lasu decyzją 
administracyjną Starosty nie upoważnia właściciela nieruchomości i nie daje możliwości 
zabudowy terenu. Taką możliwość daje przekwalifikowanie gruntów na cele nieleśne przez 
Marszałka. Uzyskanie zgody dwóch organów upoważnia Gminę do zmiany przeznaczenia 
gruntów i zmiany przeznaczenia zgodnie ze Studium Planu Miejscowego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stare Babice K. Szuba wskazał, że 24 maja 2023 r. do Rady 
Gminy wpłynęło pismo wnioskodawcy w ww. postępowaniu. Radni otrzymali pismo. 
 
Wiceprzewodniczący rady gminy R. Fijołek zapytał, czy właściciel występuje do Urzędu 
Gminy czy Starosty z wnioskiem o zgodę na wycinkę drzew. Wskazał, że do tej pory 
mieszkańcy zgłaszali się do Urzędu, następnie Urząd występował z wnioskiem do Starosty. 
 
Zastępca Wójta K. Sońta odpowiedziała, że w tym wypadku jest inna procedura, zgodnie  
z ustawa o ochronie przyrody na terenach leśnych zgodę wyraża Starosta. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy F. Fijołek stwierdził, że w takiej sytuacji wszystkiego 
należy się spodziewać. Gdyby zależało to od Urzędu wówczas Urząd trzymałby nad tym 
pieczę.  
 
Radny M. Starnowski wskazał, że po wtorkowej Komisji czterech radnych przeprowadziło 
wizję lokalną terenu wymienionego w uchwale. Radni oglądali tereny i rozmawiali  
z właścicielem nieruchomości. Radny zaproponował wyrażenie zgody na zdjęcie statusu 
ochrony z działek 44/7 i 44/8. 
 
Radca Prawny G. Zarychta wskazał, że nie jest to wniosek formalny. Radca wyjaśnił, że 
należy zadać pytanie czy jest to zgłoszenie poprawki, do uchwały która powinna być 
poddana pod głosowanie.  W toku procedowania każdy radny może zgłosić poprawkę  
o negatywnej opinii, może również zgłosić poprawkę o pozytywnej opinii tylko w 
odniesieniu do niektórych działek. Jeśli uchwała nie zostanie podjęta wówczas 
potraktowane to będzie jako niezgłoszenie żadnych zastrzeżeń. Radni nie wyrażają zgody 
tylko opinie która nie jest wiążąca dla Starosty. Radca przypominał, że głosowanie nie 
dotyczy zmiany przeznaczenia terenu i kategorii.  
 
Radny K. Lade wskazał, że nie jest proste wyciąć drzewa w lesie. Radny przytoczył przykład 
próby wycinki drzew, które uschły wskazując na trudności jakie się z tym wiążą. 
 
Radna M. Pamięta poprosiła by udzielić głosu gościom uczestniczącym w posiedzeniu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że ma to na uwadze niemniej jednak  
w pierwszej kolejności musi udzielić głosu radnym.  
 
Radna D. Zwolińska wskazała, że przy zdjęciu ochronności pozostaje cały czas użytek leśny. 
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Jeżeli zostanie zdjęta ochronność zgodę na wycinkę drzew wydaje Starostwo. Radna 
wskazała, że w tej sytuacji nie ma mowy o możliwości zabudowy i wydaniu zgody na 
wycinkę drzew, ponieważ nadal obszar ma charakter użytku leśnego. W momencie 
uchwalenia nowego planu przy założeniu, że Marszałek użytek leśny zmieni na cele nieleśne 
to właściciel by móc wyciąć drzewa pod ewentualną zabudowę powinien uzyskać zgodę  
z Powiatu o zmianę przeznaczenia użytku z leśnego na nieleśny co jest procedurą dużo 
bardziej skomplikowaną i mniej pewną do uzyskania. 
 
Radna L. Skrzeczkowska wskazała, dokumentację jaką zgodnie z procedurą składania 
złożył właściciel przedmiotowych działek. Radna wskazała również pisma i odpowiedzi 
udzielone przez Starostę w sprawie. Radna uważa, że w okresie od 4 maja do 23 maja radni 
powinni spotkać się więcej niż jeden raz. Radna zadała pytanie czy działki od nr 44/9 do nr 
44/23 są objęte charakterem lasu ochronnego. Radna przychyliła się do wniosku  
radnego M. Starnowskiego o pozbawienie charakteru lasu ochronnego tylko części działek. 
 
Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz wskazała, że 28 grudnia 2022 r. w tej samej miejscowości 
Stanisławów również zdejmowano ochronność lasu wówczas Radni nie zgłaszali pytań. 
Naczelnik wyjaśniła, że w związku z poprzednim brakiem pytań w sprawie pozbawienia 
charakteru ochronnego lasu postanowiono przedłożyć projekt uchwały jedynie na Komisji 
Wspólnej. Naczelnik wskazała, że biorąc pod uwagę sytuację, która miała miejsce wcześniej, 
w grudniu nie proponowano dodatkowej Komisji. Naczelnik zaznaczyła, że przedmiotowa 
uchwała nie obejmuje całego terenu Stanisławowa części południowej i dotyczy tylko  
i wyłącznie czterech nieruchomości. Obszar ten wynosi 8.677 m2 użytku LS. Radni dostali 
mapkę, na której dokładnie zaznaczony jest kolorem zielonym z kropkami teren obejmujący 
ochronność lasu. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zadała pytanie jaką powierzchnię miała działka, której zdjęto 
ochronność lasu w zeszłym roku. Radna ponownie zaznaczyła, że przychyla się do zdjęcia 
ochronności lasu z działki, na której właściciel mógłby swobodnie się pobudować.  
 
Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz odpowiedziała, że przedstawiona radnym w grudniu 
uchwała obejmowała działkę o powierzchni 1.500 m2 terenu leśnego.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek wskazał, że to nie Rada Gminy tylko Starosta 
zdejmuje z działek ochronność lasu. Rada Gminy wyraża opinie w tej sprawie. Radny 
wskazał, że nie ma powodu, aby upatrywać u właściciela nieruchomości złych intencji. 
Radny zaznaczył, że Plan ustalany jest przez Radę Gminy wówczas w rękach radnych jest 
ograniczenie terenu do minimum zabudowy przedmiotowej nieruchomości i nieruchomości, 
które będą w przyszłości powstawały. Radny wskazał, że właściciel nabył działkę dawno 
temu. Radny podkreślił, że spór tyczy się o opinie której Starosto nie musi brać pod uwagę. 
Radni mogą wydać opinie pozytywną albo negatywną. Decyzję w tej sprawie podejmie albo 
Wojewoda albo Marszałek. Radny uważa, że nie należy traktować właściciela działki jak 
dewelopera i osobę, która chce działkę od razu spieniężyć. 
 
Radny M. Starnowski wskazał, że radni muszą dojść do kompromisu. Radny podtrzymuje 
swój wniosek, jednocześnie wyrażając chęć wysłuchania stanowiska w tej sprawie gości 
uczestniczących w posiedzeniu. Radny dodał, że działka 44/7 nie jest zalesiona. 
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Radna A. Doberska wskazała, że udała się na wizję lokalną i stwierdziła, że działka 44/7 nie 
jest porośnięta drzewami tylko trawą. W przekonaniu radnej ochronność lasu należy zdjąć  
z działki 44/7.  
 
Radna L. Skrzeczkowska odpowiedziała, że w swojej wypowiedzi nie użyła słowa 
deweloper jak również nie wskazywała, że właściciel sprzeda działki.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, że była z wizytą lokalną na 
przedmiotowym terenie. Radna wskazała, że teren objęty ochroną jest terenem zadbanym. 
Radna uważa, że właścicielom działek zależy na przedmiotowym terenie. Radna wskazała, 
że strony postępowania są właścicielami przedmiotowego terenu od lat 70. Radna uważa, 
że przy opracowywaniu Planu, główną rolą Radny Gminy będzie przeciwdziałanie 
dewastacji przedmiotowego terenu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba pouczył Gości, że zgodnie ze Statutem Gminy 
wypowiadać się mogą przez 5 minut, natomiast wypowiedź uzupełniająca może trwać do  
2 min. 
 
Gość przedstawiła się z imienia i nazwiska. Wskazała, że nie wiedziała, że strona 
postępowania posiada dalsze działki. Zadała pytanie radcy prawnemu o zasadę 
równorzędności i zasadę równego traktowania względem prawa. Wskazała, że jeśli ze 
wszystkiego zostanie zdjęta ochronność lasu natychmiast zostanie wprowadzona zasada 
równorzędności i równego traktowania. Gość uważa, że w przypadku zdjęcia ochronności 
lasu z przedmiotowych działek właściciele innych działek również wystąpią z takimi 
wnioskami. Gość, wskazała, że podczas rozmowy telefonicznej z pracownikiem urzędu 
dostała informację, że jest to pierwszy etap odlesienia. Jeżeli powstanie możliwość 
odlesienia wówczas dojdzie do sytuacji, że właściciele działek umieszczonych obok działek 
leśnych składać będą wnioski o odszkodowanie za utratę wartości nieruchomości. 
Następnie Gość poprosiła o udostępnienie danych dotyczących liczby osób, które wystąpiły 
z takimi wnioskami. 
 
Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz wskazała, że właściwym do odpowiedzi na pytanie jest 
Starosta. Jednocześnie Naczelnik wskazała, że na dzień dzisiejszy do Urzędu wpłynęło 6 
wniosków.  
 
Gość zadała pytanie, ile rodzin zamieszkuje miejscowość Stanisławów. Gość zaapelowała by 
brać pod uwagę interes wszystkich ludzi, a nie tylko tych którzy złożyli wnioski. Następnie 
Gość odniosła się do pisma jakie wpłynęło od właściciela przedmiotowych działek. Gość 
wskazała, że pismo nie jest merytoryczne. Pismo niepotrzebnie zawiera uwagi personalne. 
Gość wskazuje, że nie można 4 działek rozpatrywać w oderwaniu od całości kompleksu 
leśnego. Następnie Gość odnosząc się do uwag co do okresu jej zamieszkiwania na terenie 
Gminy Stare Babice zadała pytanie czy ma takie same prawa jak pozostali mieszkańcy czy 
mniejsze. 
 
Radca prawny G. Zarychta przypomniał, że radni wyrażają niewiążącą opinię i to Starosta 
będzie musiał w pierwszej kolejności uwzględnić zasady, o których mówiła Gość. Następnie 
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radca wyjaśnił, że nawet jeśli na podstawie opinii dojdzie do zdjęcia strefy ochronnej co 
wpłynie na obniżenie wartości działek ogólnych, nie zrodzi to żadnych roszczeń po stronie 
innych osób w stosunku do Gminy Stare Babice. Rola Gminy Stare Babice ma charakter 
pośredni i niewiążący. 
 
Gość przedstawił się z imienia i nazwiska wskazując jednocześnie, że jest właścicielem 
nieruchomości nr 44/8. Zwrócił uwagę, że przepisy regulujące procedurę zdjęcia statusu 
ochronności lasu uległy zmianie. W chwili obecnej przepisy stanowią, że ochronność na 
danych nieruchomościach można wprowadzić jedynie za zgoda właściciela. Następnie Gość 
odniósł się do innej nieruchomości, której właścicielem jest jego ojciec wskazując 
jednocześnie, że ma dwie siostry, które również chciałyby skorzystać z ojcowizny. Gość 
wskazał, że wraz z rodziną czeka na zmianę miejscowego planu zagospodarowania terenu 
około 30 lat. Gość wskazał, że w przypadku kontynuowania możliwości korzystania ze 
swojej nieruchomości już na dzień dzisiejszy wychodzi z wnioskiem jako opiekun prawny 
swoich dzieci o możliwość wybudowania się przez nich. Następnie, Gość wyjaśnił, że 
Starosta wprowadzając ochronność na przedmiotowe działki kierował się jedynie 
przesłanka odległości m.st. Warszawy, a nie przesłanka obrony wartości. Gość wskazał, że  
w takiej sytuacji nie można twierdzić, że ten teren ma funkcje ochronną. Gość wyjaśnił, że 
przepisy prawa dają możliwość wprowadzenia zakazu wstępu na jego nieruchomość 
osobom postronnym co finalnie uniemożliwi korzystanie z jego własności osobom 
postronnym. Gość wskazał, że nieruchomości nie są kompleksem leśnym bowiem są 
oddzielone drogą wjazdową odcinającą grunty od pozostałej części lasu. Na zakończenie 
Gość poprosił Radę Gminy o pozytywne zaopiniowanie jego wniosku. 
 
Gość wskazał, że zdjęcie statusu ochronności lasów nie oznacza chęć wycięcia lasu. 
Wskazał, że oglądał transmisje ostatniej Komisji Wspólnej na której jego sąsiadka, która 
pomyliła nazwę miejscowości, w której mieszka. Następnie Gość wskazał, na sytuację  
w których osobie, która wprowadziła się do nowej miejscowości wiejskiej przeszkadza 
odgłos pracy maszyny rolniczej. Następnie Gość przypominał protesty przeciwko 
wybudowaniu ścieżek na Łosiowych Błotach z których w chwili obecnej wszyscy korzystają. 
Na zakończenie Gość wskazał, że przychyla się do wniosku właściciela przedmiotowych 
nieruchomości. 
 
Radna L. Skrzeczkowska przytoczyła treść pism Starosty Warszawskiego – Zachodniego z 4 
listopada 2022 oraz dnia 5 kwietnia 2023 r. Następnie Radna wskazała, że nie wymyśliła 
sobie, że przedmiotowy obszar to teren leśny tylko zapoznała się z treścią pism od Starosty. 
 
Radny M. Starnowski wskazał, że na przedmiotowym obszarze wydzielonych działek jest 
więcej, więc dla dzieci właściciela też starczy. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, że właściciel nieruchomości 
wyjaśnił, że zgodnie z aktualnie obowiązującymi przepisami prawa nie można bez wiedzy 
właściciela nadać statusu ochronności. 
 
Radna L. Skrzeczkowska odpowiedziała, że przytoczyła pisma Starosty. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, że nie neguje tego co 
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przeczytała Radna L. Skrzeczkowska i tego co przekazał Starosta. Wiceprzewodnicząca 
wskazała, jedynie co przekazał właściciel nieruchomości. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zwróciła się do radcy prawnego o potwierdzenie obowiązku 
otrzymania zgody właściciela na nadanie statusu lasu ochronnego. 
 
Radca prawny G. Zarychta potwierdził taki obowiązek. Wskazał, że obecnie nadanie funkcji 
ochronnej lasu następuje w uzgodnieniu z właścicielem. Następnie radca wskazał, że  
w sytuacji właściciela przedmiotowych nieruchomości wcześniej nadane statusy lasu 
ochronnego dalej obowiązują. Zdjęcie statusów następuje w trybie, gdzie Starosta pyta 
Radę Gminy o opinie w tej sprawie. W niniejszej sytuacji nadanie statusu lasu ochronnego 
bez zgody właściciela jest ważne i skuteczne. Natomiast zgodnie z aktualnymi przepisami 
prawa nadanie statusu lasu ochronnego następuje w trybie uzgodnienia z właścicielem. 
 
Gość uważa, że nie można lekceważyć tego, gdzie las leży. Gość twierdzi, że status ochrony 
przedmiotowych obszarów nadany został w związku z tym, że działka leży w odległości  
300 m od Borzęcina i 350 m od Kampinosu tj. tam, gdzie występuje ścisła ochronna i KPN. 
Następnie Gość wskazała, że w momencie wycinki drzew zostanie zachwiana gospodarka 
wodna wód gruntowych i wód podziemnych.  
 
Gość wskazał, że przedmówczyni ponownie wprowadza w błąd. Ustawa jasno określa 
przesłanki do wprowadzenia ochronności lasów. Wskazał, że po drugiej stronie KPN jest 
wybudowany budynek w odległości 4 m. od Kampinoskiego Parku Narodowego. Ponadto 
Gość wskazał, że jego ojciec był pierwszym mieszkańcem nieruchomości w momencie, gdy 
w tej miejscowości stało 12 budynków. Ponadto Gość wskazał, że złożył wnioski  
o przyłączenie mediów do nieruchomości. Koszt przyłączenia szacowany jest na 100 tyś zł.  
Gość wskazał, że nie posiada zdolności finansowych na wybudowanie się na dalszej części 
nieruchomości. Gość wskazał, że w przypadku niewyrażenia zgody na zdjęcie ochronności  
a następnie na zmianę miejscowego planu będzie zmuszony kupić grunt w innej 
miejscowości w związku ze zbyt dużymi kosztami przyłączenia mediów. Gość podkreślił, że 
nie zamierza wycinać drzew. Gość wskazał, że jego ojciec jest mieszkańcem od lat 70 i jego 
rodzina sadziła drzewa i dba o nie. Gość wskazał, że każdy, gdyby miał do wyboru działkę  
z drzewami lub bez drzew wybrałby działkę z drzewami. Gość ponownie poprosił radnych  
o pozytywne rozpatrzenie jego sprawy. 
 
Wiceprzewodnicząca rady Gminy E. Kawczyńska zadała pytanie czy prawdą jest, że 
odległość od KPN wynosi 300 m. 
 
Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz wskazała, że ochronność lasu przedmiotowych działek 
wynika z ustawy o lasach z 1991 r. Ochronność została założona w związku z tym, że 
odległość nieruchomości to 10 km od granic administracyjnych miasta liczącego ponad 50 
tyś. mieszkańców. Naczelnik wskazała, że nie ma przepisu prawnego stanowiącego  
o odległościach o których wspominała uczestniczka posiedzenia. 
 
Przewodniczący rady Gminy K. Szuba poprosił radcę prawnego o wskazanie prawidłowego 
toku procedowania przedmiotowej uchwały. 
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Radca prawny G. Zarychta wskazał, że to klasyczny tok podejmowania uchwały. To radni 
konstruują ostateczną treść uchwały. Zgodnie ze Statutem do uchwały można zgłaszać 
poprawki. Zgłoszono do uchwały poprawkę by zamiast czterech działek były dwie działki. 
Jeśli poprawka zostanie przegłosowana zwykłą większością głosów wówczas nadaje ona 
nową treść projektowi. Następnie odbywa się głosowanie nad uchwała z nową poprawką.     
 
Przewodniczący rady Gminy K. Szuba skierował się do radnego M. Starnowskiego  
z pytaniem czy podtrzymuje poprawkę do przedmiotowej uchwały. 
 
Radny M. Starnowski podtrzymał swój wniosek. 
 
Przewodniczący rady Gminy K. Szuba otworzył glosowanie nad poprawką do 
przedmiotowej uchwały. 
 
Wniosek został odrzucony w głosowaniu jawnym, 3 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi 
się” i 7 głosami „przeciw” przy obecności 12 radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 
radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/638/2023  - w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 

statusu     lasów ochronnych gruntów położonych we wsi 
Stanisławów 

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 8 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 3 głosami „przeciw”, przy obecności 12 radnych  
(„Za” głosowali: Marta Pamięta, Remigiusz Fijołek, Krzysztof Szuba, Dariusz Sobczak, 
Ewa Kawczyńska, Kazimierz Lade, Paweł Karczmarek, Dorota Zwolińska, „wstrzymała 
się” Jadwiga Wasiak, „przeciw” głosowali: Lucyna Skrzeczkowska, Anna Doberska, 
Michał Starnowski). 

 

19.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzeniu 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu 
określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że ustawa z dnia 29 października 2021 r.  
o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 
nakłada na gminę obowiązek podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia 
regulaminu określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 
Wyznaczając miejsce do prowadzenia w/w handlu Rada Gminy bierze pod uwagę  
w szczególności dogodną komunikację, bliską lokalizację z centrum danej gminy lub bliska 
lokalizację miejsc atrakcyjnych turystycznie. Proponowana lokalizacja jest dobrze 
skomunikowana, położna w centralnym miejscu Gminy. Miejsce położne jest w pobliżu 
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przystanków komunikacyjnych. Ustawa nakłada jednocześnie obowiązek uchwalania 
regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników w wyznaczonym miejscu. Na wspólnym posiedzeniu Komisji Radni otrzymali 
autopoprawkę załącznika do projektu uchwały. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólny posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 
radnych.  

 

Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz wskazała, że został zmieniony załącznik graficzny w taki 
sposób, że widnieje działka 641/3. W związku z tym, że Przewodniczący nie odczytał 
projektu uchwały, Naczelnik zadała pytanie czy w treści projektu uchwały wskazane jest, że 
targ będzie zlokalizowany na części działki 641/2 czy działki 641/3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba odpowiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Radni otrzymali autopoprawkę załącznika do projektu uchwały. Przewodniczący wskazał, że 
radni posiadają wersję pierwotna uchwały i autopoprawkę, która zmienia lokalizacje targu. 

 

Naczelnik WNiP A. Senterkiewicz zgłosiła autopoprawkę wskazując, że w treści uchwały  
i regulaminie powinna być wskazana działka nr 641/3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/639/2023  - w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzeniu handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 
uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu  
w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska).  

 
20.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 
społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej w Gminie 
Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zgodnie z art. 16a ustawy z dnia 12 
marca 2004 r. o pomocy społecznej gmina przygotowuje ocenę zasobów pomocy 
społecznej  
w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Wójt Gminy przedstawia 
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co roku Radzie Gminy ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz z rekomendacjami 
jest podstawą do planowania budżetu na następny rok. Wobec powyższego podjęcie 
niniejszej uchwały jest zasadne. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 
radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/640/2023  - w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w 

oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  
i demograficznej w Gminie Stare Babice. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska).  

 
21.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych Babicach za 2022 rok.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że zgodnie z art. 110 ust. 9 ustawy z dnia 
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej kierownik ośrodka pomocy społecznej składa radzie 
gminy coroczne sprawozdanie z działalności ośrodka oraz przedstawia potrzeby w zakresie 
pomocy społecznej. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. Projekt 
uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Dyrektor GOPS A. Napurka wskazała świadczenia jakie udzielono obywatelom Ukrainy  
w związku z konfliktem zbrojnym. Wskazała, że w ramach pomocy uchodźcom udzielano 
również wsparcia psychologicznego. Następnie wymieniła świadczenia udzielone 
mieszkańcom Gminy. Wskazała, że GOPS w ramach swojej działalności realizował program  
z zakresu dodatku węglowego, dodatku osłonowego oraz dodatku elektrycznego. 
Przytoczyła dane statystyczne. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 
radnych.  
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/641/2023  - w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Starych Babicach za 2022 
rok. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska).  

 

22.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji Ogólnopolskiego Programu 
Profilaktycznego Badań Ultrasonograficznych pod nazwą „NIE Nowotworom u dzieci”  
w 2023 roku 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że Ogólnopolski Program Przesiewowych 
Badań Ultrasonograficznych Fundacji Ronalda McDonalda realizowany jest  
w specjalistycznym ambulansie w ramach kampanii „NIE Nowotworom u dzieci”. Celem 
głównym programu jest wykrycie zmian nowotworowych we wczesnej fazie rozwoju 
choroby, co daje większą szansę terapii zakończonej pełnym wyleczeniem. Środki 
finansowe związane z realizacją Programu zostały zabudżetowane w Dziale 851 Ochrona 
zdrowia Rozdział 85149 Programy polityki zdrowotnej. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 
radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/642/2023  - w sprawie realizacji Ogólnopolskiego Programu 

Profilaktycznego Badań Ultrasonograficznych pod nazwą 
„NIE Nowotworom u dzieci” w 2023 roku 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska).  

 

23.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany składu 
osobowego Komisji Rady Gminy 
 
Przewodniczący rady Gminy K. Szuba wskazał, że w dniu 6 kwietnia 2023 r. została 
zaprzysiężona nowa Radna Gminy Stare Babice p. Anna Doberska, która uzyskała mandat 



Protokół LVI/2023 

 Strona|35 

radnej w wyborach uzupełniających do Rady Gminy Stare Babice, zarządzonych  
na dzień 2 kwietnia 2023 r. Zgodnie z § 74 ust. 5 Statutu Gminy Stare Babice radny jest 
zobowiązany do członkostwa w co najmniej jednej komisji. W związku z powyższym 
zachodzi konieczność podjęcia niniejszej uchwały. Radni otrzymali autopoprawkę do 
projektu uchwały. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 
radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
Uchwała Nr LIX/643/2023  - zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Rady Gminy 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska).  

 
24.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Stare Babice. 
 
Przewodniczący rady Gminy K. Szuba wskazał, że w dniu 1 lutego 2023 r. do Rady Gminy 
Stare Babice wpłynęło pismo Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska z dnia 25 
stycznia 2023 r. dot. pism Pani A. M., które w ocenie GDOŚ mogły wykazywać znamiona 
skargi na działania Wójta Gminy Stare Babice. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po 
szczegółowej analizie i dostępnej dokumentacji jednogłośnie rekomenduje Radzie Gminy 
uznanie, że pisma Pani A.M., które w ocenie GDOŚ mogły wskazywać znamiona skargi na 
działania Wójta Gminy Stare Babice nie zasługują na uwzględnienie. Do uchwały musi 
zostać załączone uzasadnienie, które będzie zgodne z opinią Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 
radnych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie 
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Uchwała Nr LIX/644/2023  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Stare Babice. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz 
Lade, Marta Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Anna Doberska).  

 
25.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. szuba poinformował, że po LVII (57) sesji Rady Gminy 
podejmował następujące działania: 
 
➢ zwołał na wniosek Wójta Gminy Stare Babice LVIII (58) sesję Rady Gminy na  

6 kwietnia 2023 r.; 
➢ zwołał LIX (59) sesję Rady Gminy na 25 maja 2023 r.; 
➢ uczestniczył we wspólnych posiedzeniach Komisji; 
➢ uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 
➢ uczestniczył w posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa  

i Bezpieczeństwa; 
➢ uczestniczył w posiedzeniu Komisji Statutowej; 
➢ przekazał Radnym zawiadomienie o rozprawie dotyczącej skargi na uchwałę; 

nr XXVIII/283/17 Rady Gminy Stare Babice z dnia 30 marca 2017 r. w przedmiocie: 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego; 

➢ przekazał Radnym wniosek złożony przez Radną dotyczący nieużywania telefonów 
komórkowych podczas posiedzeń i obrad Komisji oraz Sesji Rady Gminy Stare Babice; 

➢ przekazał Radnym pismo złożone przez radną w sprawie przebiegu obrad Rady Gminy; 

➢ uczestniczył w 6 edycji Skynet Dziesiątki Babickiej 15 kwietnia 2023 r.; 

➢ uczestniczył w uroczystość religijno-patriotycznej, dla uczczenia pamięci Ofiar Zbrodni 

Katyńskiej i katastrofy lotniczej pod Smoleńskiem; 

➢ uczestniczył w posiedzeniu Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie  

w przedmiocie badania Zarządzenia Nr 93/2023 Wójta Gminy Stare Babice z dnia 30 

marca 2023 r.; 

➢ uczestniczył w XXIV (24) Teatrze Rodziców z Przedszkola w Starych Babicach; 

➢ uczestniczył w Święcie Szkoły pt. „Spotkanie z Sienkiewiczem” w dniu 8 maja 2023 r.  

w Szkole Podstawowej w Starych Babicach; 

➢ uczestniczył w otwarciu Centrum Opiekuńczo- Mieszkalnego w dniu 10 maja 2023 r; 

➢ wystąpił wraz z Radnymi z wnioskiem o podwyższenie diet dla sołtysów  

z terenu Gminy Stare Babice; 

➢ przekazał do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wystąpienie e-mail Pana M.W, które 

zostało zakwalifikowane w Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim, jako skarga na 

działanie Wójta Gminy Stare Babice, w zakresie wykonywania zadań własnych 

samorządu gminnego; 

➢ przekazał do Urzędu Skarbowego w dniu 15 maja 2023r. oświadczenia majątkowe 

Radnych Gminy Stare Babice; 

➢ uczestniczył w uroczystych obchodach Powiatowego Dnia Bibliotekarza, 
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uświetniających 15-lecie utworzenia Biblioteki Powiatowej dla Powiatu Warszawskiego 

Zachodniego. 

Radna L. Skrzeczkowska zadała pytanie w sprawie pisma dotyczącego krzyża na cmentarzu 
wojskowym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba odpowiedział, że planował poruszyć kwestę na 
dzisiejszej sesji. Przewodniczący wskazał, że wpłynęło pismo w sprawie krzyża na 
cmentarzu wojennym w Starych Babicach. Pismo przekazane zostało Komisji Oświaty, 
Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej. Przewodniczący Komisji podjął działanie w 
tej kwestii. Przewodniczący wskazał, że wydaje mu się, że zostało skierowane pismo do 
Urzędu Gminy o wyjaśnienia w tej sprawie.  
 
26.Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy Wójt 
składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Poprosił Wójta 
Gminy o złożenie sprawozdania. 
 
Wójt Gminy S. Sumka przedstawił sprawozdanie Wójta Gminy Stare Babice z działalności 
w okresie międzysesyjnym: 
 
➢ uczestniczył w walnym zgromadzeniu OSP Borzecin; 
➢ uczestniczył w spotkaniu dotyczącym projektu sali sportowej w szkole w Starych 

Babicach; 
➢ uczestniczył w spotkaniu z Domem Kultury w sprawie programu „Lato w Gminie”; 
➢ uczestniczył w wykładzie w związku z rocznicą urodzin A. Fredry prowadzonym  

w bibliotece w Starych Babicach; 
➢ spotkał się w MZDW przy ul. Mazowieckiej w sprawie Warszawskiej BIS; 
➢ uczestniczył w szkole w Zielonkach w turnieju wiedzy; 
➢ uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami Stanisławowa; 
➢ uczestniczył w podpisaniu umowy na remont i modernizacje ulicy Andersa; 
➢ uczestniczył w konferencji energetycznej PGE organizowanej w Konstancinie Jeziorna; 
➢ uczestniczył w naradach nadzorczych „Eko – Babic”; 
➢ uczestniczył w spotkaniu w Muzeum Techniki; 
➢ uczestniczył posiedzeniu wyjazdowym Komisji Kultury Sejmiki Mazowieckiego; 
➢ uczestniczył w wizytacji Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Urzędzie Gminy  

i Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego; 
➢ uczestniczył w spotkaniu z pracownikami Domu Kultury i Urzędu w sprawie 

„Kulturalnego Lata”; 
➢ uczestniczył w spotkaniu z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska w sprawie 

możliwości finansowania zakupu wozu specjalizacyjnego; 
➢ podpisał umowę na budowę przedszkola modułowego w miejscowości Borzęcin z funkcją 

dla seniorów; 
➢ uczestniczył w spotkaniu w Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnym z członkami 

stowarzyszenia „Nasz Dom Godne Życie”; 
➢ uczestniczył w Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 
➢ uczestniczył w spotkaniu z pracownikami z okazji świąt Wielkiej Nocy w zespole szkół  



Protokół LVI/2023 

 Strona|38 

w Borzęcinie; 
➢  uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami ul. Południowej róg ul. Zachodniej; 
➢ uczestniczył w konferencji Lider Edukacji w Krakowie, na którym szkoła w Koczargach 

otrzymała certyfikat doskonałości; 
➢ uczestniczy w „Skynet Dziesiątka Babicka”; 
➢ uczestniczył w święcie szkoły „Spotkanie z Sienkiewiczem” w Starych Babicach; 
➢ uczestniczył w podpisaniu umowy na zakup autobusu szkolnego w Starych Babicach; 
➢ uczestniczył w uroczystym otwarciu Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego; 
➢ uczestniczył w obchodach powiatowego Dnia Strażaka w Lesznie; 
➢ uczestniczył w zawodach judo w hali GOSiR; 
➢ uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami firmy LIDNER która buduje szkołę  

z Zielonkach; 
➢ uczestniczył w potkaniu z Dyrektorem IPN Oddział warszawski w sprawie wydania 

albumu o Radiostacji BABICE; 
➢ uczestniczył w otwarciu turnieju Ogólnopolskiego Tańca Towarzyskiego oraz 

Nowoczesnego w GOSiR w Zielonkach; 
➢ w omawianym okresie uczestniczył w spotkaniach z mieszkańcami, radnymi i sołtysami; 
➢ otrzymał wniosek o podniesienie diet dla sołtysów. 

 
Wójt Gminy S. Sumka wskazał, że ogłoszony został przetarg na budowę hali 
pneumatycznej GOSiR w Zielonkach. Wskazał, że kwota przetargu 4 mln zł przekracza 
kwotę zarezerwowaną na ten cel w budżecie Gminy tj. 2,5 mln zł. Wójt rozważa możliwość 
rezygnacji z tego przedsięwzięcia i jednocześnie zaznacza, że Gmina poczyni starania by 
środki zatrzymać i wydatkować na inny cel. Następnie Wójt odniósł się do kwestii krzyża na 
cmentarzu wojennym. Wskazał, że odbywały się spotkania z pracownikami fundacji, która 
remontowała cmentarz wojenny w Starych Babicach. Wójt wskazał, że jest to teren 
podlegający Konserwatorowi Zabytków. Pracownicy Konserwatora przedstawili swoją 
koncepcję krzyża i jego usytuowania w formie artystycznej. Zamysł lokalny natomiast 
zakłada by krzyż przybrał formę podobną do tej sprzed wojny tj. prostą i skromną. 
Następnie Wójt odniósł się do pisma Starosty Warszawskiego – Zachodniego z dnia 8 maja 
2023 r. w sprawie budowy szkoły ponadpodstawowej w Zielonkach Parcela. Starosta 
wskazał, że propozycja budowy liceum ogólnokształcącego według wstępnych szacunków 
to wydatek ok 40 mln zł. przekraczający możliwości finansowe Starostwa. Wójt odniósł się 
również do planów Starostwa w sprawie przeniesienia poradni psychologiczno– 
pedagogicznej z Bliznem do Ożarowa Mazowieckiego. Na zakończenie z okazji Dnia Matki i 
zbliżającego się Dnia Samorządowca Wójt złożył życzenia wszystkim matkom  
oraz pracownikom urzędu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad sprawozdaniem Wójta 
Gminy Stare Babice. 

 
Radna L. Skrzeczkowska poprosiła o udzielenie szerszych informacji w sprawie budowy 
Centrum Nauki Radiostacji Babice, bieżącej działalności spółki „Eko – Babice” oraz budowy 
hali sportowej przy szkole w Starych Babicach. Radna wskazała również, że w przypadku 
wyrażenia zgody przez Radę Sołecką, połowa funduszu sołeckiego przeznaczona zostanie 
na koszty związane z postawieniem krzyża na cmentarzu wojennym. 
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Radny D. Sobczak poprosił o udzielenie szerszych informacji dotyczących rozmowy z 
MZDW w sprawie Warszawskiej – BIS. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zapytał jaki koszt będą ponosić rodzice 
korzystający z programu „Lato w Gminie”.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła o udzielenie informacji 
odnośnie spotkania w Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnym. Zapytała o liczbę wniosków 
jakie wpłynęły o opiekę wytchnieniową. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że w kwestii budowy hali, Gminy nie stać na ciągłe 
remontowanie danego budynku. Wójt wyjaśnił, że nie ma sensu reanimowanie budynku 
postawionego w latach 80 i należy podjąć kroki w kierunku pozyskania koncepcji i projektu. 
W kwestii Centrum Edukacji Dzieci i Młodzieży Wójt wyraził nadzieję na przedstawienie  
na następnej sesji wyliczeń i kosztów. Wstępny, niefinalny koszt to ok. 20 mln zł. W kwestii 
spółki „Eko – Babice” przygotowana jest obszerna informacja na czerwiec. Gmina jest  
w trakcje przygotowywania dokumentów i koncepcji w sprawie umowy in house. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zapytała czy budowa hali w Starych Babicach planowana jest  
w nowym miejscu czy obok istniejącej. Radna zapytała kto będzie współinwestorem 
Centrum Nauki Radiostacja Babice i czy Gmina będzie starała się o środki zewnętrzne. 
Radna zadała pytanie czy koszty będą pokryte jedynie z budżetu Gminy. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poprosił Naczelnika WNiP J. Kłopotowskiego w kwestii odpowiedzi 
na pytanie dotyczące hali. W kwestii finansowania budowy Centrum Nauki Radiostacji 
Babice po wyrażeniu zgody przez Radę, Gmina będzie starała się pozyskać na ten cel środki 
zewnętrzne. Wspólnie z Radnymi zostanie powołany Komitet Honorowy budowy danego 
obiektu.  
 
Naczelnik WNiP J. Kłopotowski wskazał, że w kwestii budowy hali w Starych Babicach 
podpisana została umowa koncepcji. Termin jej wykonana to 30 czerwca tego roku. 
Wpłynęły już wstępne propozycje od projektanta. Hala powstanie w miejscu obecnej  
i będzie zdecydowanie większa.  
 
Wójt Gminy S. Sumka wyjaśnił, że Studium w sprawie Warszawskiej BIS powstało w 2010-
2014r. Wskazał, że nowe przepisy budowlane nakazują wykonanie nowej koncepcji całej 
drogi. Wlot zaczynałby się przy ul. Połczyńskiej nie jak w pierwotnych założeniach przy 
Chrzanowie. Wójt omówił również plany rozmieszczenia punktów przesiadkowych które 
będą miały na celu zachęcenie jak największej ilości mieszkańców do korzystania  
z komunikacji miejskiej. Wójt wskazał, że na jednym ze spotkań ze strony Marszałka padło 
zapewnienie o chęci wsparcia tego zadania. W kwestii Centrum Opiekuńczo – 
Wychowawczego wpłynęło 8 zgłoszeń. W kwestii kadry do COP, Kierownik COM jest na 
etapie kompletowania zespołu. Następnie Wójt poprosił Zastępcę o udzielenie odpowiedzi  
w kwestii odpłatności rodziców korzystających z programu „Lato w Gminie”. 
 
Zastępca Wójta K. Sońta odpowiedziała, że w kwestii programu „Lato w Gminie” w tym 
roku odpłatność dla rodziców wynosi 402 zł. i jest to o 20 % więcej niż w zeszłym roku. Nie 
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jest to cały koszt pobytu dziecka na wypoczynku. Koszt całego wypoczynku wynosi 720 zł na 
dziecko za tydzień. Pozostała kwota finansowana jest z Budżetu Gminy. Dofinansowanie 
będzie przyznawane osobom, które posiadają Kartę Mieszkańca. 
 
Dyrektor GOPS A. Napurka uzupełniła informacje w sprawie Centrum Opiekuńczo – 
Mieszkalnego. Wskazała, że jest możliwość umieszczenia osoby na pobyt dzienny i pobyt 
całodobowy. Na pobyt dzienny jest 11 miejsc, w chwili obecnej jest złożonych 7 albo  
8 wniosków. Planowane jest uruchomienie możliwości pobytu dziennego od 1 czerwca. 
Pobyt całodobowy przeznaczony jest dla 9 osób. Prawdopodobnie do chwili obecnej  
wpłynął 1 wniosek. Planowane uruchomienie opieki całodobowej to dzień 1 lipiec. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że został wezwany na Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej na które zaproszeni byli również przedstawiciele Urzędu. 
Przewodniczący wyjaśnił, że na Kolegium anulowano zarządzenie Wójta na kwotę 93 tyś zł. 
Wskazał, że warto było by, aby w tego rodzaju spotkaniach, uczestniczyli również 
przedstawiciel Urzędu. Następnie Przewodniczący nawiązał do złożonego wniosku  
o podwyżki dla sołtysów zaznaczając, że jest jednym z autorów wniosku. Wskazał, że w 
chwili obecnej dieta dla sołtysa wynosi 250 zł. i jest nienaturalnie niska. Przewodniczący 
wskazał, że wysokość diety sołtysów Gminy Izabelin od 2019 r. wynosi 480 zł. 
Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie propozycji podwyższenia diet sołtysom od 
2023 r. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że traktuje wniosek radnych jako wniosek do dyskusji 
w kwestii budżetu Gminy. Wskazał, że jeśli znajdą się środki postara się by kwoty  
w budżecie zostały ujęte. Wójt wyjaśnił, że temat powinien być przedmiotem dyskusji na 
spotkaniach z sołtysami. Wójt zaznaczył, że nie odżegnuje się od tematu podniesienia diet 
sołtysom niemniej jednak musi brać pod uwagę chociażby niedawno odziedziczony przez 
Gminę po zmarłej mieszkance spadek wraz z długiem. Wójt wskazał, że dług wynosi ok. 4 
mln zł, natomiast Gmina ma spłacić zadłużenie do wysokości odziedziczonego majątku 
 tj. do ok. 2 mln zł. Gmina czynni wszelkie starania, żeby znaleźć jak najlepsze rozwiązanie. 
Następnie Wójt odniósł się do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej i braku 
przedstawicieli Urzędu na tym posiedzeniu. Wskazał, że zazwyczaj są to posiedzenia 
techniczne, gdzie nie jest wymagana obecność Skarbnika i Wójta. Urząd dostaje jedynie 
informacje o możliwości uczestnictwa w takim posiedzeniu. Wójt wyjaśnił, że do tej chwili 
uczestniczył w jednym takim posiedzeniu, na którym podejmowany był temat udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy. Ponadto wskazane przez Przewodniczącego Rady Gminy 
zarządzenie, anulowano w związku z błędną podstawą prawną jaka wskazana była w tym 
akcie. Dokument został sprostowany. 
 
Radna J. Wasiak poprosiła by Przewodniczący przeanalizował który sołtys angażuje się  
w pracę społeczną. Radna wskazała, że wszyscy sołtysi powołani są czynem społecznym  
i otrzymują symboliczną gratyfikację za swoją funkcję. Radna wskazała, że żaden sołtys nie 
utrzymuje się tylko z diety. Radna dodała również, że nie widziała sołtysa na sesji Rady 
Gminy i nie rozumie za co należy się podwyżka diety. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba odpowiedział, że Radna ma prawo do swojego 
zdania i poinformował, iż ma nadzieję, że Gmina przeanalizuje sprawę i pojawi się jakiś 
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satysfakcjonujący środek. 
 
27.Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny D. Sobczak podziękował Panu Wójtowi i Kierownikowi D. Michalskiemu za 
umożliwienie zorganizowania „Kwiryniady”. Następnie Radny poprosił o wydłużenie trasy 
linii autobusowej Z-12 do Kwirynowa i Janowa. Zapytał o datę rozpoczęcia przebudowy  
ul. Andersa.  

 

Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że czynione są wszelkie starania by linia Z-12 była 
przyjazna dla mieszkańców Janowa. Wójt wskazał, że mieszkańcy Janowa mogą korzystać  
z linii autobusowej 712. Wójt wyraził nadzieję, że rozkład jazdy uda się ustalić z ZTM w taki 
sposób, aby umożliwić jak najpłynniejszą przesiadkę z linii 712 i Z-12. Wójt wskazał, że z linii 
Z-12 jest możliwość przesadki do tramwaju, który kursuje do Dzielnicy Żoliborz M.st. 
Warszawy. W chwili obecnej są podejmowane działania z ZTM w sprawie opracowania 
rozwiązań, które umożliwią komunikację stałą na ul. Sikorskiego, niemniej jednak w chwili 
obecnej nie jest wiadomym, jakie decyzje zapadną po stronie ZTM. W kwestii ul. Andersa 
zapadły wstępne ustalenia z MZDW dotyczące organizacji ruchu. Firma, która wygrała 
przetarg zacznie od regulacji ogrodzeń następnie zacznie remontować drogę. 

 

Gość wypowiedział się w sprawie cmentarza. Wskazał, że zgłosił sprawę 
niezagospodarowania terenu wokół cmentarza oraz że teren należy do Lasów Miejskich. 
Wskazał, iż jego zdaniem Gmina może wystąpić o przejęcie tych terenów od Skarbu 
Państwa i przeznaczyć teren na park dla mieszkańców. Następnie Gość podjął temat krzyża 
na cmentarzu wojennym. Gość poprosił o informację dotyczącą kwoty przeznaczonej na 
utrzymanie porządku na cmentarzu. Gość uważa, że na cmentarzu nie jest koszona trawa co 
jest wyrazem braku szacunku dla osób, które oddały życie za ojczyznę. Gość również podjął 
temat projektu Warszawska BIS Lwowska oraz Radiostacji Babice.  

 

Wójt Gminy S. Sumka wyjaśnił, że kwestię symboli i symboliki oraz tego na co Gmina może 
wydawać pieniądze regulują przepisy prawa. W kwestii natomiast krzyża Wójt wskazał, że  
w ramach współpracy swoja pomoc zadeklarował ksiądz G.K. Wójt wskazał również, że 
swoją funkcje sprawuje 4 – 5 lat i przez wiele lat nikt nie zainteresował się tematem krzyża. 
Wójt wskazał, że chce by krzyż pojawił się na cmentarzu wojennym. Wójt wyjaśnił, że 
Gmina dba o miejsca pamięci narodowej i pochówku żołnierzy. Wójt wskazał, że w okresie 4 
-5 lat przeprowadzono rewitalizacje cmentarza, zostały również uporządkowane kwestie 
pochówku. Wójt zaznaczył, że teren cmentarza jest pod ochroną Wojewody i Konserwatora 
Zabytków. Wójt wskazał, że Gmina zweryfikuje czy trawa na cmentarzu jest koszona. Jeśli 
okaże się, że miejsce należy uporządkować firma świadcząca usługi lub pracownicy Urzędu 
zostaną skierowani w celu dokonania odpowiednich czynności. Teren za cmentarzem 
przeznaczony jest pod budowę drogi „Paszkowianka”. Jest to w planach Gminy i MZDW. 
Wójt wyjaśnił, że przywrócenie krzyża powinno odbyć się zgodnie z zobowiązującymi 
przepisami prawa w uzgodnieniu ze służbami Wojewody. Wójt zaznaczył, że chętnie 
wydzieli środki na komitet w sprawie przywrócenia krzyża. Tablice zostały wyremontowanie 
i nie można twierdzić, że Gmina zapominała o miejscu pamięci narodowej. Następnie Wójt 
odniósł się do kwestii ul. Lwowskiej. Projekt jest wpisany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej jako projektowanie obszaru od ul. Piłsudskiego do Trasy Serwisowej. Wójt 
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wyjaśnił, że na realizację projektu trzeba mieć środki finansowe. Wójt wyjaśnił, że zdaje 
sobie sprawę z oczekiwań mieszkańców niemniej jednak pozostaje do zakończenia budowa 
szkoły, przedszkola. W kwestii ulicy Sikorskiego wskazał, że Gmina przystąpiła wspólnie  
z MZDW do projektowania całej drogi od ronda ks. Jerzego Popiełuszki do ulicy gen. 
Maczka.  

 

Zastępca Wójta Gminy K. Sońta wskazała, że Gmina terenem cmentarza zajmuje się 
regularnie. Koszenie odbyło się dwa tygodnie temu. Terenów o które dba Gmina jest bardzo 
dużo. Jest również oddelegowany pracownik, który regularnie monitoruje teren. Zastępca 
wskazała również, że wydatkowanie pieniędzy na tereny które nie należą do Gminy wiąże 
się z naruszeniem dyscypliny finansów. 

 

Gość poprosił o wskazanie konkretnej kwoty jaka jest przeznaczana na utrzymanie 
cmentarza. 

 

Zastępca Wójta Gminy K. Sońta wskazała, że umowa z firmą utrzymującą zieleń jest 
umową całościową. Wskazała, że Gmina może proporcjonalnie przeliczyć koszty 
przeznaczane na przedmiotowe tereny, niemniej jednak nie jest możliwym wskazanie tej 
kwoty w chwili obecnej. Mieszkaniec może zgłosić się do pracownika Gminy w każdej chwili  
i ten przeliczy koszty proporcjonalnie. Wskazała, że wyceniona jest stawka za metr 
kwadratowy koszenia, za pielenie, za sadzenie roślin. Nie ma konkretnej stawki za 
konkretne miejsca tylko za konkretne czynności w ramach utrzymania zieleni. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że dziś wpłynęło pismo radnej M. Pamięta  
w sprawie gospodarki odpadami komunalnymi przekazane radnym na e-maila. 
Przewodniczący poprosił o zapoznanie się z pismem 

 

28.Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
zamknięcie LIX sesji Rady Gminy Stare Babice.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:  
R. Bogucka  


		2023-07-18T10:18:39+0200
	RENATA BOGUCKA
	Opatrzono pieczęcią ministra właściwego do spraw informatyzacji w imieniu: RENATA BOGUCKA, PESEL: 81071107665, PZ ID: RENATABOGUCKA810711


		2023-07-19T10:33:26+0200
	Ewa Jolanta Kawczyńska


		2023-07-19T13:52:44+0200
	Krzysztof Szuba




